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V sobotu 23. augusta 2008 sa uskutočnil v poradí už 8. 
ročník medzinárodného stretnutia Čechov a Slovákov 
na Peňažnej. Toto tradičné stretnutie na česko-
slovenskej hranici, ktorá sa nachádza v lese, je stretnu-
tím priateľov a rodín. Keď sa pred niekoľkými rokmi roz-
delilo Československo na dva samostatné štáty, mnoho 
ľudí z pohraničných oblastí cítilo potrebu udržať dlhoroč-
né vzťahy a nájsť si spoločné miesto na stretávanie,  

 
aspoň raz do roka. Pred ôsmimi rokmi podpísali dve su-
sedné pohraničné obce dohodu o spolupráci. Týmito 
obcami bola obec Rokytnice z Českej republiky a obce 
Horná Súča zo Slovenskej republiky. Od podpisu tejto 
zmluvy sa stretnutie na Peňažnej organizovalo oficiálne 
pod záštitou spomínaných obcí a Zlínskeho kraja.  
 

(Pokračovanie na str. 9) 
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Z ROKOVANÍ OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA 
Uznesenia zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Hornej Súči, konaného dňa 01.02.2008 

 
1/ Kontrola plnenia uznesení 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 1/01/2008-OZ berie na vedo-
mie kontrolu plnenia uznesení. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 9/1/0 
Za: Mrázik, Buček, Gračka, Cve-
renkár, Ing. Čapák, Vašíček, Vrba, 
JUDr. Zakopčan 
Proti: Štefánek 
2/ Informácia k odpredaju budo-
vy súpisné číslo 1324 a pozem-
ku 
Starosta obce informoval, že 
anonymný odosielateľ podal pod-
net k predaju nehnuteľností obce 
na okresnú prokuratúru  a vec je 
v riešení prokurátora. Až po obdr-
žaní písomného vyjadrenia 
z okresnej prokuratúry sa bude 
ďalej pokračovať. Ing. Čapák tiež 
navrhol hlasovať o zrušení uzne-
senia, pridal sa k nemu aj posla-
nec Buček. Starosta dal hlasovať 
verejne o zrušení uznesenia.  
Návrh na zrušenie uznesenia č. 
9/07/2007-OZ zo dňa 24.8.2007. 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 2/01/2008-OZ neruší  uznese-
nie č. 9/07/2007-OZ, ktorým bol 
schválený odpredaj nehnuteľností 
obce – domu súpisné číslo 1324 
a pozemku a berie na vedomie 
informáciu starostu obce 
k odpredaju obecnej budovy 
a pozemku.  
Poslanci: Počet poslanco-
v/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/7 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 4/5/1 
Za: Buček, , Cverenkár, Ing. Ča-
pák,  Štefánek  
Proti: Gračka, Mrázik, Vrba, Vaší-
ček, JUDr. Zakopčan 
Zdržal sa: Ing. Petrovič 
3/ Dodatok k VZN č. 4/2007-VZN 
POZMEŇOVACÍ NÁVRH č. 1 - p. 
Štefánek mal pripomienku, že 
pracovníci na aktivačné práce 
nemusia byť stále, navrhol preto, 
aby v článku 3 písm. k – posledná 
veta znela: „Tieto práce vykoná-
vajú pracovníci obce Horná Súča.“ 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania   10/0/0 
Za: Mrázik, Buček, Gračka, Cve-
renkár, Ing. Čapák, Vašíček, Vrba, 
JUDr. Zakopčan, Štefánek, Ing. 
Petrovič 
Pozmeňovací návrh bol prijatý. 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 3/01/2008-OZ schvaľuje do-
datok č. 1 k VZN č. 4/2007-OZ 
o pohrebiskách, ktorým sa určuje 
prevádzkový poriadok pre pohre-
biská  a mení sa žiadosť 
o hrobové miesto, v ktorej sa mení  

definícia hrobových miest  jedno-
hrob, dvojhrob, trojhrob, detský 
hrob, hrobka, ktorou sa určujú 
hrobové miesta nad sebou (jedno-
hrob – 2 HM, dvojhrob – 4 HM, 
trojhrob - 6 HM). 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 10/0/0 
Za: Mrázik, Buček, Gračka, Cve-
renkár, Ing. Čapák, Vašíček, Vrba, 
JUDr. Zakopčan, Ing. Petrovič, 
Štefánek 
4/ Zakúpenie nákladného moto-
rového vozidla V3S pre obec 
Starosta informoval o potrebe 
zakúpiť vozidlo PRAGA V3S, ktoré 
ponúka obec Melčice-Lieskové za 
cenu podľa znaleckého posudku 
v hodnote 58.055,- Sk. Zdôvodnil 
jeho potrebu a zámer prerobiť toto 
vozidlo na valník, využívať ho na 
verejno prospešné práce, oploco-
vanie ochranných pásiem vodných 
zdrojov, preprava materiálu atď. 
Starosta obce dal hlasovať 
o odkúpení uvedeného vozidla.  
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 4/01/2008-OZ schvaľuje zakú-
penie nákladného motorového 
vozidla PRAGA V3S od obce 
Melčice-Lieskové v hodnote 
58.055,- Sk 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 9/0/1 
Za: Mrázik, Buček, Gračka, Cve-
renkár, Ing. Čapák, Vašíček, Vrba, 
JUDr. Zakopčan, Ing. Petrovič 
Zdržal sa: Štefánek 
5/ Plán práce hlavného kontro-
lóra 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 5/01/2008-OZ berie na vedo-
mie plán kontrolnej činnosti na I. 
polrok 2008. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 10/0/0 
Za: Mrázik, Buček, Gračka, Cve-
renkár, Ing. Čapák, Vašíček,  
JUDr. Zakopčan, Vrba, Štefánek, 
Ing. Petrovič 
6/ Harmonogram zasadnutí 
komisií OZ 
Poslanec p. Vrba ospravedlnil  
krátku neúčasť pri rokovaní 
o tomto bode. K uvedenému sa 
vyjadril p. JUDr. Zakopčan, ktorý 
vyzval poslancov, aby neúčasť na 
zasadnutí komisií dostatočne 
vopred ospravedlnili, nie aby 
ostatní členovia čakali hodinu 
a komisia  nie je nakoniec uzná-
šaniaschopná. 
Obecné zastupiteľstvo uznesením  
č. 6/01/2008-OZ schvaľuje har-
monogram zasadnutí komisií OZ  

na rok 2008. Poslanci: Počet 
poslancov/Prítomní/Potrebné 
kvórum 11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 10/0/0 
Za: Mrázik, Buček, Gračka, Cve-
renkár, Ing. Čapák, Vašíček, Vrba, 
JUDr. Zakopčan,  Štefánek, Ing. 
Petrovič 
7/ Plán kultúrnych akcií na rok 
2008 
Starosta informoval o tom, že 
v pláne kultúrnej činnosti sú 
v tomto roku zahrnuté aj podujatia 
súvisiace s oslavou 800-tého 
výročia prvej písomnej zmienky 
o obci. 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 7/01/2008-OZ schvaľuje plán 
kultúrnych akcií na rok 2008. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 9/1/0 
Za: Mrázik, Buček, Gračka, Štefá-
nek, Ing. Čapák, Vašíček, Vrba, 
JUDr. Zakopčan, Ing. Petrovič 
Proti: Cverenkár 
8/ Schválenie komisie na prešet-
renie sťažnosti na vedenie obce 
Starosta obce informoval, že na 
Mesto Trenčín bola doručená 
sťažnosť na vedenie obce Horná 
Súča, ktoré ju postúpilo obci, ako 
príslušnej na riešenie. Podľa zá-
kona o sťažnostiach, tieto pokiaľ 
sú smerované na vedenie obce 
rieši komisia schválená obecným 
zastupiteľstvom. Sťažnosť bola 
prerokovaná na obecnej rade, 
ktorá doporučila sťažnosť riešiť 
komisii v zložení: Júlia Sásková, 
Jozef Mrázik a Radovan Sáska. 
Štefánek navrhol, aby sťažnosť 
bola riešená všetkými poslancami 
prítomnými na OZ, starostom 
obce, hlavným kontrolórom 
a zapisovateľkou OZ. Poslanci 
s týmto návrhom súhlasili.  
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 8/01/2008-OZ zriaďuje komi-
siu na riešenie sťažností v zmysle 
zák. č. 152/1998, § 11 od. 2 . 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 10/0/0 
Za: Mrázik, Buček, Gračka, Cve-
renkár, Ing. Čapák, Vašíček, Vrba, 
JUDr. Zakopčan, Štefánek, Ing. 
Petrovič 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 9/01/2008-OZ volí komisiu na 
riešenie sťažností podľa zák. č. 
152/1998, § 11 od. s v zložení: 
Ing. Juraj Ondračka, starosta 
obce,  Jozef Mrázik, zástupca 
starostu obce, Buček Štefan, 
Cverenkár Rudolf, Gračka Ján, 
Habánik Stanislav, Ing. Čapák 
Miroslav, Ing. Petrovič Vladimír, 
Štefánek Augustín, Vrba Milan,  

Vašíček Ján, JUDr. Zakopčan 
Rudolf, Radovan Sáska, Júlia 
Sásková.  
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 10/0/0 
Za: Mrázik, Buček, Gračka, Cve-
renkár, Ing. Čapák, Vašíček, Vrba, 
JUDr. Zakopčan, Štefánek, Ing. 
Petrovič 
9/ Informácia a prerokovanie 
územného plánu na odkanalizo-
vanie mikroregiónu Vlára-Váh 
a intenzifikácia ČOV Nemšová 
Informáciu o vybavovaní územ-
ného rozhodnutia  na odkanalizo-
vanie formou verejnej vyhlášky 
podal starosta obce. Informoval, 
že na OcÚ bola týždeň pred za-
stupiteľstvom a bude ešte týždeň 
po zastupiteľstve k nahliadnutiu 
štúdia na uvedenú stavbu, posu-
dok vplyvu na životné prostredie, 
grafická príloha projektovej doku-
mentácie pre celý mikroregión pre 
poslancov i občanov, ktorí majú 
záujem sa s týmto oboznámiť. 
Vysvetlil postup prác podľa etáp. 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 10/01/2008-OZ súhlasí 
s navrhovanou projektovou doku-
mentáciou pre územné rozhodnu-
tie na „Odkanalizovanie mikrore-
giónu Vlára-Váh a intenzifikácia 
ČOV Nemšová. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 9/0/1 
Za: Mrázik, Buček, Gračka,  Ing. 
Čapák, Vašíček, Vrba, JUDr. 
Zakopčan, Štefánek, Ing. Petrovič 
Zdržal sa: Cverenkár 
10/ Schválenie úveru pre RVS 
Vlára-Váh s. r. o, Nemšová 
Starosta oboznámil s potrebou 
úveru 50 mil. Sk. V prvej fáze by 
sa zobral úver 8 mil. Sk a po 
schválení projektu 42 mil. Sk. 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 11/01/2008-OZ schvaľuje 
poskytnutie úveru pre Regionálnu 
vodárenskú spoločnosť Vlára – 
Váh s. r. o., J. Palu 2/3, 914 41 
Nemšová vo výške 50 mil. Sk 
s tým, že v prvej časti RVSVV 
s.r.o. zoberie úver do výšky 8 mil. 
Sk a v druhej časti zvyšok. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 10/0/0 
Za: Mrázik, Buček, Gračka, Cve-
renkár, Ing. Čapák, Vašíček, Vrba, 
JUDr. Zakopčan, Štefánek, Ing. 
Petrovič 
11/ Rozpočtové opatrenie č. 5 – 
úprava rozpočtu za rok 2007 
Starosta oboznámil poslancov so 
všetkými úpravami, ktoré vykonal 
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v rámci poverenia obecným zastu-
piteľstvom. 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 12/01/2008-OZ berie na vedo-
mie rozpočtové opatrenie číslo 5, 
ktorým boli upravené jednotlivé 
položky rozpočtu k 31.12.2007 
v zmysle uznesenia č.3/11/2007-
OZ. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 10/0/0 
Za: Mrázik, Buček, Gračka, Cve-
renkár, Ing. Čapák, Vašíček, Vrba, 
JUDr. Zakopčan, Štefánek, Ing. 
Petrovič 
12/ Odkúpenie pozemku par-
celné číslo 10406 od Ing. Ma-
riana Ševčíka 
Starosta obce informoval 
o osobnom jednaní s Ing. Maria-
nom Ševčíkom a o dohode od-
predaja pozemku pod hospodár-
skymi budovami pri bývalej Zá-
kladnej škole na Trnávke obci, 
v cene 15,- Sk/m2. 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 13/01/2008-OZ schvaľuje 
odkúpenie pozemku parcelné číslo 
10406 – orná pôda o výmere 261 
m2 v cene 15,- Sk/m2. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 10/0/0 
Za: Mrázik, Buček, Gračka, Cve-
renkár, Ing. Čapák, Vašíček, Vrba, 
JUDr. Zakopčan, Štefánek, Ing. 
Petrovič 
13/ Zápisky do obecnej kroniky 
za rok 2007 
Poslanci boli vopred oboznámení, 
že zápisky sú k dispozícii týždeň 
pre zasadnutím OZ na obecnom 
úrade a mali sa možnosť s nimi 
zoznámiť. Ing. Čapák navrhol 
niektoré malé zmeny. 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 14/01/2008-OZ schvaľuje 
zápisky do obecnej kroniky za rok 
2007 s navrhnutými zmenami. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 10/0/0 
Za: Mrázik, Buček, Gračka, Cve-
renkár, Ing. Čapák, Vašíček, Vrba, 
JUDr. Zakopčan, Štefánek, Ing. 
Petrovič 
14/ Schválenie členského prí-
spevku pre MAS Vlára- Váh  
 

Starosta podal informáciu  
o dôvodoch založenia spoločnosti, 
táto obdržala dotáciu 170 tis. Sk 
na zamestnanca na vypracovanie 
stratégie MAS. Členský príspevok 
je 4,- Sk na obyvateľa.  
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 15/01/2008-OZ schvaľuje 
členský príspevok do Miestnej 
akčnej skupiny Vlára-Váh so síd-
lom v Hornej Súči vo výške 4,- 
Sk/obyvateľa.  
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 10/0/0 
Za: Mrázik, Buček, Gračka, Cve-
renkár, Ing. Čapák, Vašíček, Vrba, 
JUDr. Zakopčan, Štefánek, Ing. 
Petrovič 
15/ Schválenie spolufinancova-
nia na multifunkčné ihrisko 
Starosta obce informoval, že aj 
v tomto roku je možné podať 
žiadosť o dotáciu na stavbu ihriska 
z Úradu splnomocnenca vlády pre 
šport a mládež. Oboznámil pos-
lancov so situačným umiestnením 
ihriska. Pri realizácii sa žiadateľ 
musí podieľať spolufinancovním 
v sume 500.000,- Sk. 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 16/01/2008-OZ schvaľuje 
spolufinancovanie multifunkčného 
ihriska vo výške 500.000,- Sk.  
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 9/0/1 
Za: Mrázik, Buček, Gračka, Ing. 
Čapák, Vašíček, Vrba, JUDr. 
Zakopčan, Štefánek, Ing. Petrovič 
Zdržal sa: Cverenkár 
16/ Stanovisko k územného 
rozhodnutiu na stavbu predajne 
kvetov - Kurtišová Júlia 
a manžel Peter 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 17/01/2008-OZ nesúhlasí 
s umiestnením stavby podľa pred-
loženého situačného návrhu na 
pozemku p. č. 15164/7, z dôvodu 
nedodržania potrebných vzdiale-
ností od susedných pozemkov 
a telesa cesty v zmysle platných 
predpisov. Doporučuje umiestne-
nie stavby na pozemku parcelné 
číslo 461/2, na v úrovni rodinného 
domu v zadnej časti pozemku.  
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa  
 

hlasovania 9/0/1 
Za: Mrázik, Buček,  Cverenkár, 
Ing. Čapák, Vašíček, Vrba, JUDr. 
Zakopčan, Štefánek, Ing. Petrovič 
Zdržal sa: Gračka 
Rokovanie zastupiteľstva opustil 
poslanec p. Buček o 20,40 hod. 
17/ Rôzne  
 
a/ Ladislav Fary, H. Súča 867 – 
zrušenie uznesenia o odpredaji 
pozemkov 
Uznesením č. 6/05/2007-OZ bol 
schválený odpredaj pozemkov, 
z ktorých jedna parcela  o výmere 
4 m2 nepatrila obci. Zápis na ka-
tastri nemohol byť uskutočnený, 
preto za účelom nápravy chyby je 
potrebné zrušiť toto uznesenie 
a prijať nové.  
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 18/01/2008-OZ ruší uznesenie 
číslo 6/05/2007-OZ zo dňa 
18.5.2007. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/9/5 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 9/0/0 
Za: Mrázik, Gračka, Cverenkár, 
Ing. Čapák, Vašíček, Vrba, JUDr. 
Zakopčan, Štefánek, Ing. Petrovič 
Obecné zastupiteľstvouznesením 
č. 19/01/2008-OZ schvaľuje 
odpredaj pozemku parcelné číslo 
15221/16 zastavané plochy 
o výmere 226 m2, 15216/6 zasta-
vané plochy o výmere 31 m2 a p. 
č. 15221/3 zastavané plochy 
o výmere 39 m2 v cene 70,- Sk pre 
Ladislava Faryho, Horná Súča č. 
867. 
 
b/ Budova bývalej Materskej 
školy V.Vrch – návrh na využitie 
na rekreačné zariadenie  
Starosta informoval, že obecná 
rada sa na svojom zasadnutí 
zaoberala aj využitím budovy 
bývalej materskej školy na Vlčom 
Vrchu a navrhli tieto priestory 
využívať po úprave na rekreačné 
zariadenie, ubytovňu.  
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 20/01/2008-OZ odkladá rieše-
nie využiteľnosti budovy bývalej 
školy na Vlčom Vrchu na nasle-
dujúce zasadnutie OZ. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/9/5 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 9/0/0 
Za: Mrázik, Gračka, Cverenkár, 
Ing. Čapák, Vašíček, Vrba, JUDr.  
 

Zakopčan, Štefánek, Ing. Petrovič 
c/ Informácia o zbere odpadu, 
stave spracovania ÚPN 
Starosta obce informoval o vývoze 
odpadu v roku 2007, kedy bolo 
odvezených 1140 ton odpadu, čo 
je dvakrát viac ako v minulosti, 
z čoho logicky vyplýva, že sa 
odburávajú divoké skládky. Ďalej 
starosta podrobne informoval 
o stave zavádzania separovného 
zberu odpadu, každý dostane 
vrecia, indentifikačnú kartu, už sú 
prichystané nálepky s čiarovými 
kódmi. Zodpovedal na otázky 
poslancov ohľadom separovaného 
zberu.  
 
d/ Informácia o stave spracova-
nia územného plánu  
Poslanci obdržali pozvánku na 
jednanie o územnom pláne na 13. 
februára 2008 o 15,00 hod. na 
pracovné stretnutie, kde budú 
oboznámení s dvoma variantami 
riešenia územného plánu, Na 
rokovanie je prizvaná aj Správa  
CHKO k vyjadreniu ku chatovým 
oblastiam. Poslanci budú môcť 
naniesť svoje pripomienky 
a námety. 
  
e/ Milan Vrba – žiadosť o vzda-
nie sa predsedu a člena kultúr-
nej komisie 
Starosta predložil poslancom 
žiadosť p. Vrbu o vzdanie sa pred-
sedníctva a členstva v kultúrnej 
komisii. Poďakoval mu za doteraj-
šiu činnosť na úseku kultúry, kde 
pripravil pekné podujatia.  Vyzval 
prítomných poslancov, kto má 
záujem pracovať ako predseda 
kultúrnej komisie. Neprihlásil sa 
nikto, voľba bola teda odložená na 
nasledujúce zastupiteľstvo. 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 21/01/2008-OZ odvoláva p. 
Milana Vrbu na vlastnú žiadosť 
z predsedníctva a členstva 
v kultúrnej komisii a doporučuje 
predložiť návrh na zmenu 
v členstve komisií a predsedu 
kultúrnej komisie prejednať na 
nasledujúcom zasadnutí OZ.  
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/9/5 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 8/1/0 
Za: Gračka, Cverenkár, Ing. Ča-
pák, Vašíček, Vrba, JUDr. Zakop-
čan, Štefánek, Ing. Petrovič 
Proti: Mrázik 
Zapisovateľka: Júlia Sásková 

 
Z ROKOVANÍ OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA 

Uznesenia zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Hornej Súči, konaného dňa 14.03.2008 
 
Uznesenia zo zasadnutia Obecné-
ho zastupiteľstva v Hornej Súči, 
konaného dňa 14.03.2008.  
1/ Kontrola plnenia uznesení 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 1/02/2008-OZ berie na vedo-
mie kontrolu plnenia uznesení.  

Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/9/5 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 9/0/0 
Za: Mrázik, Buček, Cverenkár, 
Gračka, Habánik, Ing. Čapák, 
Vašíček, Štefánek JUDr. Zakop-
čan, 

2/ Záverečný účet za rok 2007 
Záverečný účet predložil starosta 
obce. Podrobne oboznámil prí-
tomných s jednotlivými položkami 
a percentuálnym plnením rozpočtu 
v príjmovej časti, bežných 
i kapitálových príjmov. Podrobne 
rozšpecifikoval i položky výdavko-
vej časti bežných aj kapitálových 

výdavkov. K uvedenému bodu sa 
vyjadrili nasledovní poslanci: 
JUDr. Zakopčan – vyjadril stano-
visko finančnej komisie, ktorá 
podrobne rozoberala záverečný 
účet a uznesením číslo 4/2008-FK 
odporučila obecnému zastupiteľ-
stvu tento schváliť bez výhrad.  
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Cverenkár – predložil dotaz, 
prečo nie sú vyčerpané pro-
striedky na cestné hospodárstvo, 
keď je tak veľa ciest, ktoré je 
potrebné opraviť a čerpanie vý-
davkov je len na 70,2 %. 
Starosta odpovedal  - nevyčer-
pané prostriedky boli len tie, ktoré 
sme ušetrili na zimnej údržbe 
ciest, nakoľko bola zima takmer 
bez snehu.  
Štefánek – k záverečnému účtu 
podal dotaz, že kde sú finančné 
prostriedky, ktoré boli na vodovod 
Trnávka, prečo starosta zrušil 
nájmy v budove č. 232. Starosta 
odpovedal - na uvedený vodovod 
nie je stavebné povolenie ani 
žiadna projektová dokumentácia. 
Vodovody urobili „načierno“, nie sú 
zaevidované v majetku obce, ako 
aj iné stavby. Nájmy sú úplne 
v kompetencii starostu, okrem 
nájomných bytov, ktoré sa pride-
ľujú podľa VZN. Ďalej p. Štefánek 
podal pripomienku, že on si pa-
mätá, že pokladničný limit bol 
schválený len 70 000,- Sk a nie 80 
000,- Sk. K tomu sa vyjadrila 
zapisovateľka a pokladníčka obce, 
že ešte v dobe, keď obec dala do 
užívania nájomné byty sa zvýšil 
pokladničný limit na 80 000,- Sk, 
poslanec si toto môže osobne 
overiť na obecnom úrade.  
Sáska -  hlavný kontrolór obce 
podal stanovisko k záverečnému 
účtu a odporučil poslancom záve-
rečný účet schváliť bez výhrad. 
Keďže už neboli vznesené žiadne 
pripomienky starosta obce dal 
hlasovať o záverečnom účte obce 
za rok 2008. 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 2/02/2008-OZ berie na vedo-
mie stanovisko hlavného kontro-
lóra k záverečnému účtu za rok 
2007 a schvaľuje záverečný účet 
obce za rok 2007  a celoročné 
hospodárenie bez výhrad.  
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/9/5 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 8/0/1 
Za: Mrázik, Buček, Gračka, Habá-
nik, Ing. Čapák, Vašíček,  Štefá-
nek JUDr. Zakopčan 
Zdržal sa: Cverenkár 
Na rokovanie sa dostavil poslanec 
Ing. Petrovič. 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 3/02/2008-OZ schvaľuje použi-
tie rezervného fondu vo výške 
3 741 770,90 Sk na obstaranie 
dlhodobého majetku.  
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 10/0/0 
Za: Mrázik, Buček, Cverenkár, 
Gračka, Habánik, Ing. Čapák, 
Vašíček, Ing. Petrovič, Štefánek 
JUDr. Zakopčan 
3/ Správa obecného kontrolóra 
za rok 2007 
Správu o svojej činnosti od ná-
stupu do funkcie od 1.3.2007 

podal hlavný kontrolór obce Rado-
van Sáska.  
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 4/02/2008-OZ berie na vedo-
mie záverečnú správu obecného 
kontrolóra obce Horná Súča za rok 
2007. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 10/0/0 
Za: Mrázik, Buček, Cverenkár, 
Gračka, Habánik, Ing. Čapák, 
Vašíček, Ing. Petrovič, Štefánek 
JUDr. Zakopčan 
4/ Výsledky inventarizácie 
k 31.12.2007 
Správu o výsledkoch inventarizá-
cie predložil starosta obce Ing. 
Ondračka.   
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 5/02/2008-OZ schvaľuje vý-
sledky inventarizácie k 31. 12. 
2007. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 9/0/1 
Za: Mrázik, Buček, Cverenkár, 
Gračka, Habánik, Ing. Čapák, 
Vašíček, Ing. Petrovič,  JUDr. 
Zakopčan, 
Zdržal sa: Štefánek 
5/ Čerpanie rozpočtu za rok 
2007 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 6/02/2008-OZ schvaľuje čer-
panie rozpočtu za rok 2007. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 10/0/0 
Za: Mrázik, Buček, Cverenkár, 
Gračka, Habánik, Ing. Čapák, 
Vašíček, Ing. Petrovič, Štefánek 
JUDr. Zakopčan 
6/ Informácia o uvoľnenom ná-
jomnom byte 
Starosta obce informoval, že  
obecný úrad obdržal žiadosť 
o výpoveď nájmu z nájomného 
bytu v nadstavbe zdravotného 
strediska od Klinkovej Lucie ku 
dňu 30.4.2008. Na nasledujúcom 
zasadnutí bude po príslušných 
opatreniach v zmysle VZN 
o prideľovaní nájomných bytov byt 
pridelený. 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 7/02/2008-OZ berie na vedo-
mie informáciu o uvoľnenom byte 
v budove s. č. 251. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 10/0/0 
Za: Mrázik, Buček, Cverenkár, 
Gračka, Habánik, Ing. Čapák, 
Vašíček, Ing. Petrovič, Štefánek 
JUDr. Zakopčan 
7/ Voľba predsedu a členov kul-
túrnej komisie 
Starosta obce informoval o tom, že 
na obecnej rade bol prejednaný 
návrh na nového predsedu kultúr-
nej komisie p. Vašíčka. Starosta 

tiež informoval, že dňa 6.3.2008 
bola  doručená žiadosť členov 
kultúrnej komisie p. Kakovej He-
leny, Čičákovej Andrey, Faryovej 
Júlie, Bartekovej Dany, Kopriv-
ňanského Ondreja, Hulínovej 
Hany a  Bulejkovej Cecílie 
o zrušenie členstva v komisii. 
Následne boli oslovení občania, 
ktorí majú záujem pracovať 
v kultúrnej komisii, ktorí sa stretli 
na neformálnom zasadnutí dňa 
12.3.2008 a na základe ich záujmu 
je  predložený návrh na doplnenie 
kultúrnej komisie. Starosta vysvet-
lil, že boli zvolaní členovia kultúr-
nej komisie a navrhovaní záujem-
covia, na neformálnom zasadnutí 
dňa 12.3.2008, kde bolo preroko-
vané zloženie komisie. Keďže 
predošlí členovia neprejavili záu-
jem ďalej pracovať, predložil sta-
rosta návrh na nových členov 
komisie a to: Birásová Anna, 
Horná Súča č. 260, Gagová Iveta, 
Dolná Súča č. 861, Gugová Mag-
daléna, Horná Súča č. 5, Laurinec 
Vojtech, Horná Súča č. 246, On-
dračková Mária, Horná Súča č. 
193. Starosta informoval o výbere 
novej kultúrnej referentky. Ozná-
menie o uvoľnenom mieste bolo 
zverejnené na úradnej tabuli obce 
začiatkom februára i v miestnom 
rozhlase s možnosťou podať 
žiadosť do 15. februára na OcÚ. 
Na OcÚ bolo doručených 5 žia-
dostí a to: Milada Gagová, Zu-
zana Chovancová, Sylvia Čapá-
ková, Ing. Ľubica Zakopčanová  
a Emanuel Nápoký. Všetci uchá-
dzači boli pozvaní na pohovor dňa 
22. februára 2008 a mali priniesť 
so sebou svoj návrh plánu osláv 
800. výročia 1. pís. zmienky o obci 
a svoj plán rozvoja kultúry v obci 
v nasledujúcom období.  
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 8/02/2008-OZ odvoláva na 
vlastnú žiadosť členov kultúrnej 
komisie Kakovú Helenu, Čičákovú 
Andreu, Faryovú Júliu, Bartekovú 
Danu, Ondreja Koprivňanského, 
Hanu Hulínovú a Cecíliu Bulej-
kovú.  
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 9/1/0 
Za: Mrázik, Buček, Gračka, Habá-
nik, Ing. Čapák, Vašíček, Ing. 
Petrovič, Štefánek JUDr. Zakop-
čan, 
Proti: Cverenkár 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 9/02/2008-OZ volí predsedu 
komisie kultúry, školstva a športu 
p. Jána Vašíčka. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 9/1/0 
Za: Mrázik, Buček, Cverenkár, 
Gračka, Habánik, Ing. Čapák,  Ing. 
Petrovič, Štefánek JUDr. Zakop-
čan,  
Zdržal sa: Vašíček 

Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 10/02/2008-OZ volí členov 
komisie kultúry, školstva a športu: 
Birásová Anna, Horná Súča č. 260 
Gagová Iveta, Dolná Súča č. 861 
Gugová Magdaléna, Horná Súča 
č. 5 
Laurinec Vojtech, Horná Súča č. 
246 
Ondračková Mária, Horná Súča č. 
193 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/10/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 8/1/1 
Za: Mrázik,  Cverenkár, Gračka, 
Habánik, Ing. Čapák, Vašíček, Ing. 
Petrovič,  JUDr. Zakopčan, 
Proti: Štefánek 
Zdržal sa: Buček 
8/ Urbariát Obce H. Súča – žia-
dosť o odpredaj urbárskych 
podielov zapísaných na Obec 
Rokovanie opustil poslanec Štefan 
Buček. 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 11/02/2008-OZ nesúhlasí 
s odpredajom 45/433-ín urbár-
skych podielov v prospech Urba-
riátu obce Horná Súča. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/9/5 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 0/7/2 
Proti: Mrázik,  Cverenkár, Ing. 
Čapák, Vašíček, Ing. Petrovič, 
Štefánek JUDr. Zakopčan, 
Zdržal sa: Gračka, Habánik 
9/ Žiadosť o odpredaj budovy s. 
č. 232 – pekárne a príslušného 
pozemku– Jaroslav Zemanovič, 
Tradičná pekáreň s.r.o., 913 33  
Horná Súča 232 
Starosta oboznámil poslancov so 
žiadosťou o odpredaj budovy 
a pozemku pekárne. Štefánek 
navrhol hlasovať tajne. O jeho 
návrhu poslanci hlasovali nasle-
dovne: 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/9/6 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 3/5/1 
Za: Ing. Čapák, Cverenkár, Štefá-
nek 
Proti: Vašíček, Ing. Petrovič, 
Habánik,  Gračka  JUDr. Zakop-
čan, 
Zdržal sa: Mrázik 
Návrh na tajné hlasovanie nebol 
schválený.  
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 12/02/2008-OZ schvaľuje 
odpredaj budovy súpisné číslo 232 
a pozemku parcelné číslo 213/2 – 
zast. plochy o výmere 403 m2 a p. 
č. 213/1 – zast. plochy o výmere 
561 m2 pre Jaroslava Zemanoviča 
– Tradičná pekáreň, s.r.o., Horná 
Súča č. 232 za cenu podľa zna-
leckého posudku, ktorý zaplatí 
kupujúci. Poslanec Cverenkár 
nehlasoval. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/9/5 
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Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 6/2/0 
Za: Mrázik,  Gračka,   Vašíček, 
Ing. Petrovič,  JUDr. Zakopčan,  , 
Habánik 
Proti: Ing. Čapák, Štefánek 
10/ Informácia o príprave projek-
tovej dokumentácie pre žiadosti 
o dotácie zo štrukturálnych 
fondov 
Starosta obce informoval o vý-
zvach na predkladanie projektov 
pre jednotlivé operačné systémy. 
Hovoril o štúdii na prístavbu zá-
kladnej školy – 4 učebne, pavilón 
školského klubu a jedálne. 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 13/02/2008-OZ súhlasí 
s vypracovaním štúdie na prí-
stavbu Základnej školy – 4 učební, 
školského klubu a jedálne. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/9/5 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 9/0/0 
Za: Mrázik,   Vašíček, Ing. Petro-
vič, Štefánek, JUDr. Zakopčan, 
Habánik, Gračka, Ing. Čapák, 
Cverenkár 
11/ Rôzne 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 14/02/2008-OZ súhlasí s vy-
pracovaním štúdie na prístavbu 
Základnej školy – 4 učební, škol-
ského klubu a jedálne. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/9/5 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 9/0/0 
Za: Mrázik,   Vašíček, Ing. Petro-
vič, Štefánek, JUDr. Zakopčan, 
Habánik, Gračka, Ing. Čapák, 
Cverenkár 
a/ Príspevok pre Regionálne  

združenie miest a obcí Vlára – 
Váh 
Starosta obce navrhol, aby Regio-
nálnemu združeniu miest a obcí 
Vlára – Váh bol poskytnutý z našej 
obce členský príspevok 5,-Sk na 
obyvateľa. Vysvetlil činnosť zdru-
ženia.  
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 15/02/2008-OZ schvaľuje 
členský príspevok 5,- Sk na oby-
vateľa za rok 2008 podľa stavu 
k 31.1.2.2007 z rozpočtu obce.  
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/9/5 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 9/0/0 
Za: Mrázik,   Vašíček, Ing. Petro-
vič, Štefánek, JUDr. Zakopčan, 
Habánik, Gračka, Ing. Čapák, 
Cverenkár 
b/ Návrh na odmenu poslancom 
za účasť na odbornej príprave 
Na zasadnutí finančnej komisie 
i na obecnej rade bolo preroko-
vaný návrh poslanca Cverenkára 
na vyplatenie odmien poslancom, 
ktorí sa zúčastnia pracovného 
stretnutia a odbornej prípravy dňa 
22.2.2008 v Nemšovej  vo výške 
500,- Sk. 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 16/02/2008-OZ súhlasí s vy-
platením odmeny  500,- Sk pre 
poslancov, ktorí sa zúčastnili 
odbornej prípravy v Nemšovej dňa 
22.2.2008. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/9/5 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 7/0/2 
Za: Mrázik,   Vašíček, Ing. Petro-
vič, JUDr. Zakopčan, Habánik,  
Gračka,  Cverenkár 
 

Zdržal sa: Ing. Čapák, Štefán ek 
c/ Návrh na vypracovanie pro-
jektovej dokumentácie pre SP 
na DD Trnávka 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 17/02/2008-OZ súhlasí  s vy-
pracovaním projektovej doku-
mentácie pre stavebné povolenie 
na stavbu Domu dôchodcov Tr-
návka. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/9/5 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 9/0/0 
Za: Mrázik,   Vašíček, Ing. Petro-
vič, Štefánek, JUDr. Zakopčan, 
Habánik, Gračka, Ing. Čapák, 
Cverenkár 
d/ Návrh na zmenu platu zá-
stupcu starostu  
Starosta obce po prejednaní 
v Obecnej rade navrhol zvýšiť plat 
zástupcu starostu. Návrh zdôvod-
nil tým, že zamestnancom vo 
verejnej správe sa v roku 2007 
zvyšoval  plat  o 7% a od 1.1.2008 
o 4 %. Zástupca má rovnaký plat 
schválený od jeho nástupu. Navr-
hol preto, aby sa zástupcovi upra-
voval plat s ohľadom na priemernú 
mzdu v národnom hospodárstve 
ako starostovi a kontrolórovi koefi-
cientom 50% ako starostovi, teda 
1,2 násobkom priemernej mzdy 
v národnom hospodárstve. Posla-
nec Cverenkár podal pozmeňujúci 
návrh, aby sa mesačná odmena 
zástupcovi starostu upravovala 
podľa valorizácie platov zamest-
nancov OcÚ, ktorých valorizáciu 
určuje zákon 553/2003 Z.z o 
odmeňovaní niektorých zamest-
nancov pri výkone práce vo verej-
nom záujme. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum  

11/9/5 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 2/4/3 
Za: Cverenkár, Štefánek 
Proti: Gračka, Petrovič, Vašíček, 
JUDr. Zakopčan 
Zdržal sa: Ing. Čapák, Habánik, 
Mrázik 
Návrh p. Cverenkára nebol 
schválený.  
Ďalej sa hlasovalo o pôvodnom 
návrhu starostu obce. 
Obecné zastupiteľstvo uznesením 
č. 18/02/2008-OZ schvaľuje 
zvýšenie platu zástupcu starostu  
pre rok 2008 a úpravu aj 
v nasledujúcich rokoch podľa 
priemernej mzdy v NH, vynásobe-
nej koeficientom 1,2. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/9/5 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 6/2/1 
Za: Vašíček, Ing. Petrovič, JUDr. 
Zakopčan, Habánik, Gračka, Ing. 
Čapák,  
Proti: Cverenkár, Štefánek 
Zdržal sa: Mrázik 
Obecné zastupiteľstvo uznesním 
č. 19/02/2008-OZ ruší uznesenie 
č. 7/1/2007, ktorým bol schválený 
plat zástupcu starostu vo výške 
20.000,- Sk. 
Poslanci: Počet poslan-
cov/Prítomní/Potrebné kvórum 
11/9/5 
Hlasovanie: Za/Proti/Zdržal sa 
hlasovania 8/0/1 
Za: Mrázik, Vašíček, Ing. Petrovič, 
Štefánek, JUDr. Zakopčan, Habá-
nik, Gračka, Ing. Čapák, 
Zdržal sa: Cverenkár 
Zapisovateľka: Júlia Sásková 
(ďalšie uznesenia budú postupne 
uverejňované v nasledujúcich 
číslach)

 

POCHOD ZA ZDRAVÍM 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
  

Komisia sociálna, zdravotná a bytová pri OZ v Hornej Súči 
v spolupráci s Farským úradom v Hornej Súči zorganizovala dňa 
31.mája 2008 „Pochod za zdravím“ ku Slatine a kaplnke Sv. Michala 
Archanjela v Hornej Súči. Pochod sa uskutočnil pri príležitosti sviatku 
Nepoškvrneného srdca Panny Márie a nastávajúceho Dňa Detí. Po-
zvaní boli všetci spoluobčania, zvlášť mladé rodiny s deťmi a naši 
zdravotne postihnutí, chorí občania a ich opatrujúci. 

Zmyslom Pochodu za zdravím bolo nabratie nových síl do ďal-
šieho života posedením pri vatre a opekačke spojenej so spevom 
a hrami mládeže, detí našej obce – anjelské spoločenstvo, marianky 
a skauti. 

Program uvádzal Ing. 
Vladimír Petrovič, člen 
komisie, ktorý prítomných 
uvítal a rozpovedal im his-
tóriu o vzniku Slatiny – šty-
roch liečivých prameňoch. 
Ďalej si zúčastnení vypočuli 
príhovor miestneho pána 
farára ThLic. Jaroslava 
Ondráša o patrónovi ka-
plnky.  

Vtedy zvlášť starší spoluobčania 
a chorí si zaspomínali na ťažko prežité 
chvíle v živote, ktoré prekonali pod 
ochranou Pána Ježiša, Matky Božej 
a svätých. Starosta obce Ing. Juraj 
Ondračka podporil vznik podujatia a 
privítal 127 účastníkov pochodu, čo 
na prvýkrát bolo nad očakávanie. Naj-
starší účastník pochodu bol náš občan 
90 - ročný Imrich Birás. Obdivuhodní 
boli i traja súrodenci vo veku 87- ročný  

 

Peter Birás, 84 - ročná Agnesa Panáková rodená Birásová a 82 - 
ročná Helena Sádecká rodená Birásová. Pochodu sa zúčastnili ešte 
v dobrom zdraví bez pomoci blízkej osoby, za čo im patrí veľká úcta 
a vďaka. Po rozhovore sa vyjadrili, že cítili oporu Anjela strážcu, ktorý 
im dal silu pochod zvládnuť. S potešením pochod zvládla i matka so 
synom, ktorému venuje opateru. Taktiež si veľmi cenili zorganizovanie 
pochodu opatrovateľky, ktoré sa starajú o svojich ťažko chorých príbuz-
ných. Stredná a staršia generácia občanov privítala meranie tuku 
a tlaku členkou komisie.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zúčastneným deťom sa v programe venovala mládež pôsobiaca 

v Bratislave, pod vedením bohoslovca – jezuita, ktorí okrem gospelo-
vej piesne sa s deťmi hrali hry, pri ktorých deti boli odmenené diplo-
mom a spomienkovým darčekom. Deti využili i prichystané laná, kolí-
sky a hojdacie postele, kde si zašportovali bez úrazu i odpočinuli. 
Všetkým, ktorí sa pochodu zúčastnili, postarali o priebeh akcie, občer-
stvenie a sponzorské príspevky ďakujú organizátori a tešia sa na 2. 
ročník podujatia.  Vilma Michaličková 
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NOVÝ KAPLÁN V HORNEJ SÚČI 

 
Kvôli oslavám 

obce, dlhšej neprí-
tomnosti pána 
farára vo farnosti 
počas letných 
prázdnin, priná-
šame trochu neskôr  
predstavenie nášho 
nového pána kap-
lána. Mgr. Dušan 
Šadlák sa narodil 
10. apríla 1974 v 

Považskej Bystrici. Má dvoch mladších bratov. 
Rodičia svojich synov vychovali v zbožnom 
kresťanskom duchu, a tak aj najstarší Dušan od 
malička miništrovával. Ako sám spomína, Boha 
začal spoznávať cez prijímanie sviatostí, službu 
miništranta, svedectvá kňazov, spoločnú mod-
litbu v rodine, ale taktiež cez prírodu, hoci spo-
čiatku to tak nevnímal. Láska k prírode sa od 
malička stala pre neho hnacím motorom, motí-
vom aj koníčkom.  

Základnú školu navštevoval v rodnom mes-
te v rokoch 1980 – 88. V čase pred revolúciou v 
mestách bolo zriedkavosťou prihlásiť dieťa na 
náboženskú výchovu. Tak z celej školy chodili 
len šiesti, čo im vtedajší pedagógovia dali rázne 
pocítiť. Ako sám spomína, v detstve, či v mla-
dosti sa nikdy nezaoberal myšlienkou, čím bude 
a už vôbec nie tým, že si ho Pán povolá do 
svojej práce. Jeho život bol – domov, škola, 
kostol, ulica, príroda. V roku 1988 nastúpil na 
Stredné odborné učilište strojárske s maturitou 
v Považskej Bystrici, no v tých časoch bola jeho 
túžbou lesnícka škola. Uprednostnil však štú-
dium v domácom prostredí, ale láska k prírode 
zotrvala naďalej a udávala smer v jeho živote. 
Chrám prírody a Boží chrám boli miesta, kde sa 
k nemu prihováral Boh.  

Napokon zvíťazil chrám Boží. Po maturitnej 
skúške bol roku 1992 prijatý na Teologický 
inštitút v Nitre. Po štyroch rokoch pobytu v 
Kňazskom seminári v Nitre, aby bolo jeho roz-
hodnutie ku kňazstvu istejšie, prerušil štúdium a 

vykonal si základnú vojenskú službu, ktorú 
absolvoval v Martine a v Bratislave – Vajno-
roch. Po základnej vojenskej službe si dokončil 
posledné dva ročníky teológie a v rokoch 2000 
až 2001 pôsobil ako diakon v Trenčíne.  

Kňazskú vysviacku prijal z rúk otca kardi-
nála Jána Chryzostoma Korca roku 2001 a po 
kňazskej vysviacke až do roku 2008 pôsobil 
ako kaplán v Bánovciach nad Bebravou. Roz-
hodnutím a dekrétom nitrianskeho diecézneho 
biskupa Mons. Viliama Judáka bol od 1. júla 
2008 ustanovený za kaplána v našej farnosti. 

Po externom kaplánovi – rehoľníkovi 
/redemptoristovi/ Petrovi Hertelovi, ktorý pri-
chádzal do našej farnosti len v nedele a vo 
sviatky, tak nastupuje už trvalý kaplán, ktorý 
zostáva v našej farnosti počas celého týždňa. 
Je to tak po päťdesiatich piatich rokoch, 
kedy posledným kaplánom bol, neskôr dlho-
ročný správca farnosti, ThDr. Ladislav Ďate-
linka. 

ThLic. Jaroslav Ondráš 
 

 NOVÉ ÚZEMNÉ DELENIE 
KATOLÍCKYCH DIECÉZ NA SLOVENSKU 

(dokončenie z čísla 1/2008) 
 

K významným historickým zmenám 
v územnom rozdelení rímskokatolíckych diecéz 
teda došlo 14. februára 2008. Diecézy východ-
ného Slovenska zostali prakticky nezmenené. 
K zmenám došlo najmä na západnom Sloven-
sku. Banskobystrická diecéza stratila oblasť 
Brezna, ktorá pripadla rožňavskej diecéze 
a oblasť Martina, ktorá pripadla novozriadenej 
žilinskej diecéze a dostala územie smerom od 
Banskej Bystrice ku maďarským hraniciam. 
Z veľkej bratislavsko – trnavskej arcidiecézy 
vznikli dva celky – trnavská arcidiecéza, ktorá 
sa tiahne takmer od nášho územia bošáckej 
doliny taktiež až po maďarské hranice 
a bratislavská arcidiecéza, ktorá zaberá oblasť 
Bratislavy a Záhoria. 

Naša nitrianska diecéza stratila celé sever-
né územie – Kysuce a horné Považie. Z tohto 
územia sa vytvorila nová žilinská diecéza, ktorá 
pribrala ešte z banskobystrickej diecézy martin-
skú dolinu. Na juhu diecéza končí až po našu 
oblasť- poslednou farnosťou je Dubnica nad 
Váhom. Aj naša nitrianska diecéza pribrala 
územia až ku maďarským hraniciam. Po tomto 
rozdelení patrí naša farnosť i náš dekanát 
k najsevernejšej oblasti nitrianskej diecézy. 

Kvôli týmto zmenám došlo do určitej miery 
aj ku zmenám biskupov. Na východnom Slo-
vensku k zmenám nedošlo. Mons. Rudolf 
Baláž zostal naďalej biskupom banskobystric-

kej diecézy. Jeho pomocný biskup Mons. 
Tomáš Galis sa však stal diecéznym biskupom 
novozriadenej žilinskej diecézy. Arcibiskup 
Ján Sokol zostal taktiež naďalej arcibiskupom 
trnavskej arcidiecézy, nie je však už metropoli-
tom západnej provincie. Pomocným biskupom 
mu zostal Mons. Ján Orosch, no druhý po-
mocný biskup Mons. Stanislav Zvolenský sa 
stal arcibiskupom bratislavskej arcidiecézy 
a zároveň novým metropolitom západnej pro-
vincie. V našej nitrianskej diecéze k zmenám 
biskupov nedošlo. Mons. Viliam Judák zostal 
našim diecéznym biskupom a Mons. Marián 
Chovanec je jeho pomocným biskupom.  

V našej diecéze sú však ešte traja biskupi – 
dôchodci. Takých biskupov nazývame emeritní 
biskupi. Je to náš bývalý diecézny biskup 
kardinál Ján Chryzostom Korec, arcibiskup 
Dominik Hrušovský, ktorý bol 
v diplomatických službách Vatikánu (je to strýko 
nášho slovenského politika Pavla Hrušovského 
– predsedu KDH) a biskup Jozef Zlatňanský, 
ktorý pracoval v najvyšších úradoch Vatikánu – 
v rímskych kongregáciách (dlhé roky bol tajom-
níkom prefekta Kongregácie pre učenie viery 
kardinála Jozefa Ratzingera – terajšieho Sväté-
ho Otca pápeža Benedikta XVI.) 

Zmenou našej nitrianskej diecézy došlo aj 
ku zmene nášho nemšovského dekanátu. 
K tejto zmene došlo preto, lebo mnohé farnosti 

nášho dekanátu pripadli trnavskej arcidiecéze. 
Nemšovský dekanát je mladým dekanátom. 
Vznikol v roku 1997 odčlenením sa od trenčian-
skeho dekanátu, nakoľko tento bol veľmi veľký 
a zaberal mnohé farnosti. Do nemšovského 
dekanátu patrili do rozdelenia diecéz tieto 
farnosti: Nemšová, Horné Sŕnie, Skalka nad 
Váhom, Trenčín-Orechové, Dolná Súča, 
Horná Súča, Drietoma, Adamovské Kocha-
novce, Bošáca, Moravské Lieskové, Beckov 
a Nová Ves nad Váhom.  

Farnosti Adamovské Kochanovce, Bošáca, 
Moravské Lieskové, Beckov a Nová Ves nad 
Váhom pripadli pod Trnavskú arcidiecézu. Do 
trenčianskeho dekanátu boli pričlenené farnosti 
Trenčín-Orechové a Skalka nad Váhom 
a k nášmu nemšovskému dekanátu pribudli 
farnosti Trenčianska Teplá, Trenčianske Tepli-
ce a Omšenie. 

Nový nemšovský dekanát teda tvoria tieto 
farnosti: Nemšová, Horné Sŕnie, Dolná Súča, 
Horná Súča, Drietoma, Trenčianska Teplá, 
Trenčianske Teplice a Omšenie. Našim de-
kanom naďalej zostáva Mgr. Anton Košík – 
správca farnosti Nemšová, jeho zástupcom je 
dolnosúčanský pán farár Mgr. Ivan Ďuriš 
a v Diecéznej kňazskej rade v Nitre nás zastu-
puje Mons. ThLic. Marek Hriadeľ – správca 
farnosti Trenčianska Teplá. 

ThLic. Jaroslav Ondráš, správca farnosti 
 

DEŇ OTCOV A DETÍ 

 
Prvý júnový deň patrí už mnoho rokov deťom. Tento rok však spolu 

s deťmi oslavovali aj ich otcovia. Na futbalovom ihrisku v Hornej Súči 
sa uskutočnil 1. júna 2008 prvý ročník Dňa detí a otcov, ktorý pripravili 
a organizačne zabezpečili „starí páni“ futbalového klubu v Hornej Súči.  

Pre deti bol pripravený bohatý program plný rozličných súťaží. Deti 
si mohli vyskúšať svoje zručnosti pri triafaní fliaš loptičkou a pri hádzaní 
plastového taniera na terč.  

Tradičnými disciplínami bol 
šplh po lanovom rebríku na ploši-
ne -  výstroj poskytol Pavol Bizoň, 
kop na bránku a skákanie vo 
vreciach. Všetky deti boli odmene-
né sladkými dobrotami. Po súťa-
žiach nasledovali exhibičné futba-
lové zápasy. 

Prvý zápas odohrali ženy  
(Ženy futbalistov – Ženy muzikantov, 4:3) a druhý zápas patril mužom  
 

 
(Starí páni FK Horná Súča – 
Muzikanti, 7:5). V tomto zápase 
nastúpil za muzikantov aj náš 
pán farár a strelil aj jeden gól. 
Diváci mali možnosť vidieť 
mnoho zaujímavých situácií 
a tiež sa mohli dobre zabaviť. 

Medzi rarity patrila futbalistka v súčanskom kroji, ktorá si vyslúžila od 
divákov potlesk. O komentovanie zápasov sa postaral Marián Guga 
a rozhodcovanie mal na starosti 
Pavol Blaho.  

Súťažné družstvá sa po svo-
jom výkone posilnili pečenou 
klobáskou. Poďakovanie za túto 
vydarenú akciu patrí predovšet-
kým „starým pánom“.   

ĽZ  
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PUTOVANIE ZA MÁRIOU 
 

„Lurdská hviezda prekrásna, Panna Má-
ria...“ – túto známu mariánsku pieseň spievame 
v našich chrámoch. V tomto roku ju spievame 
ešte častejšie. Pripomíname si jubilejné 150 – 
výročie zjavení v Lurdoch. 

Čo sú Lurdy? Do 11. februára pomerne ne-
známym juhofrancúzskym mestečkom s asi 
4000 obyvateľmi, ktorí sa živili prevažne poľno-
hospodárstvom. Vznik jeho mena siaha do 
dávnej minulosti, až do čias franského kráľa 
Karola Veľkého. V tom čase africkí Mauri už 
okupovali väčšinou Pyrenejského poloostrova 
a prenikli až do Franskej ríše, kde na úpätí 
Pyrenejí okupovali pevnosť Fort – na území 
dnešných Lúrd. Karol Veľký nechcel dobyť 
pevnosť priamym útokom. Aby šetril vojakov, 
obsadil okolité územia pevnosti so zámerom, že 
Maurov v pevnosti vyhladuje. Ale čas sa míňal 
a pevnosť zostala nedobytá. A práve v tom 
čase jedného dňa letel nad krajom obrovský 
orol a niesol v zobáku veľkú rybu. Nad pevnos-
ťou mu však vypadla zo zobáka priamo 
k nohám veliteľa Maurov Mirata. Veliteľ nedal 
rybu rozdeliť medzi vojakov, ale vyhodil ju za 
múry pevnosti. Keď to videl Karol Veľký, usúdil, 
že Mauri majú ešte dostatok potravín, ukončil 
obliehanie pevnosti a odtiahol s vojskom na iné 
miesto. V regióne zostal iba biskup Turpin 
z Puy, ktorý získal od Karola Veľkého  súhlas 
rokovať s Miratom. Biskup Turpin dosiahol 
v rokovaní veľký úspech. Presvedčil Mirata, že 
Karol Veľký mu dáva milosť, na základe čoho 
súhlasil s kapituláciou, prijal aj kresťanskú vieru 
a v deň krstu si zvoli meno Larus, z ktorého sa 
postupne vyvinulo francúzske označenie osady 
Lourdes. Táto povesť o veľkom orlovi je stvár-
nená aj v mestskom znaku Lúrd.  
Aj v spomenutom dni 11. februára 1858 začínal 
život v Lurdoch tvrdou prácou a každodennými 
starosťami. Aj v tento deň poslala matka Sou-
birousová svoje dcéry – 14-ročnú Bernadetu 
a mladšiu Máriu, do lesa nazbierať drevo na 
kúrenie. Tentoraz išla s nimi aj ich priateľka 
Jeanne Abadiová, ktorá prišla k nim na náv-
števu. Dievčatá sa rozhodli zájsť až 
k Massabielskej jaskyni, kde bývalo veľa 
raždia, ktoré tam prinášala rozvodnená rieka 
Gave. Mária a Jeanne boli zdravé a zdatné 
prebrodili potok ihneď. Bernadeta však od 
malička bola chorľavá a trpela astmou. Preto šla 
po brehu potoka a hľadala miesto, kde je potok 
plytší, aby mohla prejsť po vyčnievajúcich ka-
meňoch. Tak sa dostala do bezprostrednej 
blízkosti jasyne. Práve vtedy pocítila prudký 
závan silného vetra, akoby mala prísť búrka. 
Obzrela sa, čo sa deje, ale nezbadala nič. 
Všade vládlo ticho. Na veži v Lurdoch hodiny 

práve bili poludnie. No vtom opäť pocítila prudký 
závan vetra. Obzrela sa smerom ku jaskyni 
a zmeravela. Výklenok v jaskyni, obrastený 
šípovým kríkom zaliala úžasná žiara a vzápätí 
uprostred nej sa objavila prekrásna Pani 
v bielom rú chu s bielym závojom a modrým 
pásom, ktorý jej splýval až k bosým nohám, na 
ktorých mala dve krásne ruže. Na pravej ruke jej 
visel ruženec s bielymi zrnkami. Bernadeta 
padla na kolená, vzala do rúk ruženec, ktorý 
nosievala vždy so sebou a začala sa modliť. 

Pani sa na ňu usmiala, tiež vzala do rúk ruže-
nec a modlila sa s ňou. Bernadeta prežívala 
úžasné, neuveriteľné chvíle. Vrúcne sa modlila 
a dívala sa na krásnu Pani, ako posúva jedno 
zrnko za druhým, ako sa to robí pri modlitbe 
ruženca, ale ústami pritom nepohybovala. Keď 
skončili modlitbu, vznešená Pani s úsmevom 
vystrela k Bernadete ruku, ľahko sklonila hlavu 
na rozlúčku a zmizla. Bernadeta však ešte 
zostala kľačať a tak ju aj našli obe dievčatá, 
ktoré zostali veľmi prekvapené. Na ich nalieha-
nie Bernadeta porozprávala, čo videla, ale ich 
prosila, aby o tom nikomu nepovedali. Malá 
Mária však túto tajnosť v sebe neudržala. A tak 
sa o týchto veciach čoskoro dozvedelo celé 
mestečko. Pri ďalších zjaveniach už boli prítom-
ní aj niekoľkí ľudia, pri posledných to bolo už 
množstvo ľudí.  

Krásna Pani sa takto Bernadete zjavovala 
osemnásť krát od 11. februára do 16. júla. Pri 
zjavení 24. februára veľmi vyzývala Bernadetu, 
aby ľudia konali pokánie a modlili sa sv. ruže-
nec. Bernadeta najskôr nevedela o akú Pani 
v Massabielskej jaskyni ide. Na žiadosť miest-
neho farára Payramela sa však opýtala na jej 

meno. Dostala zvláštnu odpoveď: „Je su Im-
maculation concepisti – Ja som Nepoškvr-
nené počatie.“ Vtedy už bolo cirkevným pred-
staveným jasné, že Bernadeta neklame, veď 
odkiaľ by mohlo neučené dievča poznať takúto 
hlbokú pravdu, ktorú poznali len učení teológo-
via. Okrem toho, dogma o Nepoškvrnenom 
počatí bola vyhlásená len štyri roky pred zjave-
ním – r.1854. Bolo teda viac ako jasné, že malej 
Bernadete sa zjavuje Panna Mária. Nemožno 
zazlievať Cirkvi, že v takýchto prípadoch je 
veľmi zdržanlivá, prísna a odmeraná. Veď šlo 
o neobyčajný jav. Zjavenia sa udiali malému, 
chudobnému a nevzdelanému dievčaťu. Berna-
deta bola údajne najslabšou žiačkou. Nemožno 
teda Cirkvi zazlievať, že najskôr zaujala viac 
odmietavé stanovisko. Veď šlo o vážnu vec. 
Avšak vyšetrovania týchto udalostí pokračovali. 
Malá Bernadeta si veľa vytrpela, ale dokázala 
pretrpieť všetko, o čom bola skalopevne pre-
svedčená, čo videla. No keď sa na mieste 
zjavenia začali diať zázračné uzdravenia, po-
stupne aj Cirkev pripustila a po prešetrení všet-
kého vyhlásila, že šlo o skutočné zjavenia 
Panny Márie. Bernadeta neskôr vstúpila do 
kláštora v Nevers, v strednom Francúzsku,  
kde aj zomrela a tu je aj pochovaná. Jej telo je 
doteraz neporušené. Lurdy sa od  čias zjavení 
stali významným pútnickým miestom, ktoré už 
navštívilo milióny pútnikov a v ktorom sa udialo 
tisíce zázračných uzdravení. Čo bolo poslaním 
Panny Márie v Lurdoch? Bernadete viackrát 
zdôrazňovala: „Modliť sa sv. ruženec a konať 
pokánie!“  Tieto dva prostriedky platia aj 
v dnešných časoch. Sú posilou vo viere 
v dnešnom ateistickom svete, plnom kon-
zumného života. Sú zbraňou proti úhlavnému 
Božiemu nepriateľovi – Satanovi.  
Nepoškvrnená prišla:  
- posilniť slabých vo viere 
- uzdraviť chorých na tele i na duši 
- naučiť mocných skloniť sa k slabým 

Lurdy sa stali silným útočišťom pre chorých. 
Mnohí tu zázračným  spôsobom našli svoje 
zdravie. Ale aj tí, ktorí neboli uzdravení, odchá-
dzajú spokojní a šťastní, pretože našli zmysel 
svojho utrpenia, vedia, čo je ich poslaním, ako 
chorých: Vedieť svoje utrpenia obetovať Bohu 
za tých, ktorí neprijali Máriinu výzvu cez Lurdy – 
modliť sa a konať pokánie. My sme v našej 
farnosti túto výzvu prijali a preto v jubilejnom 
roku 150 – výročia zjavení sme k Panne Márii 
Lurdskej putovali. O tom, ako sa nám darilo, sa 
dozviete nabudúce. (pokračovanie v budúcom 
čísle)  
 

Váš duchovný otec Jaroslav 
 

ČAJKA „PRI TRENČIANSKEJ BRÁNE“ 
 

  
Kultúrne centrum Dlhé Hony Trenčín o. z. usporiadalo 14 sep-

tembra 2008 mestský festival ľudovej kultúry a zábavy „Pri Trenčian-
skej bráne“. Program za chladného počasia prebiehal v Trenčíne na 
Mierovom námestí. Zúčastnil sa ho i náš detský folklórny súbor Čajka. 

V spoločnom 
programe sa 
postupne vystrie-
dali štyri detské 
folklórne súbory. 
Okrem Čajky 
vystúpili súbory 
Radosť 
a Kornička 
z Trenčína a Ka-
menček 
z Horného Srnia. 

 
Naše deti sa predstavili pásmom hier, tancov a piesní 

z hornosúčanského regiónu. 
Na harmonike ich 

sprevádzal Martin 
Bariš. V konkurencii 
ostatných súborov sa 
určite nestratili. 

Organizátori oce-
nili prácu vedúcich 
súborov ako Bohumi-
lú činnosť v dnešnej 
dobe.  

Súbor Čajka stále 
medzi seba pozýva 
šikovné deti:  
„Málo nás, málo nás, poďte všetci medzi nás.“ AB 
 

http://www.hornasuca.sk
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ČO TO ZA VESELIE... 
 

Poslednú júlovú sobotu bol po roku celý Vlčí Vrch „na nohách“.  
26. júla 2008 sa uskutočnil 6. ročník folklórneho pásma zo spomienok 
starých otcov a materí – Spod Chabovej z toho vŕšku. Toto, v poradí už 
siedme, kultúrne podujatie Vlčovanov bolo zároveň ich darčekom pre celú 
obec pri príležitosti 800-tého výročia prvej písomnej zmienky o obci. 

Okolie kultúrneho domu a kaplnky 
začalo popoludní ožívať príchodom 
účinkujúcich a divákov z blízkeho 
i vzdialenejšieho okolia. 

O 16:00 bola sála plná a kultúrny 
program mohol začať. Začiatok patril 
najmenším, členom DFS Kukulienka 
z Vlčieho Vrchu. Piesne, tance a detské 
hry deti s chuťou a s veľkou radosťou 
predviedli. Na harmonike ich doprevádzal 
veľký kamarát, bývalý člen súboru, Ma-
túš Orság. 
Ako hostia vystúpili: 
- pani Anna Palúšna z Dúbravy, ktorá 

zaspievala staré súčanské piesne, 
- zo susednej Moravy – Vlčnova, pozdravil 

slovom a piesňami hosť z Moravského Ve-
selého, spevák a vedúci folklórneho sú-
boru, 

- v podaní mužskej speváckej skupiny Cho-
tár z ústredia obce mohutne zazneli za-
budnuté slovenské i súčanské piesne. 
A bolo veselie... 
Vlčovania tento rok siahli do spomienok 

tých najstarších, ktorí si zaspomínali na veselia 
- svadby spred 70-tich a 80-tich rokov. Mládež 
a dospelí – mladší i starší, sa pokúsili v rámci 
priestorových možností, priblížiť vlčovanské 
veselie kedysi. Vhodne využili javisko i priestor 
pred javiskom a príchodmi cez sálu vytvorili 
u diváka predstavu ako veselie na kopanici 
prebiehalo. 

Členky a členovia detského súboru Kukulienka, ktorí účinkovali na 
nultom ročníku ako deti, s teraz vydávali a ženili, boli za družice, svatov-
ské a svatov. Krásny svadobný sprievod na čele so svadobnou zástavou, 

muzikantmi (DH Chabovienka), poctárky s košmi koláčov, poctári 
s fľaškou a pohárikom, duchnárky, hespodári a samozrejme svadobní 
rodičia. Všetci si plnili svoje povinnosti od prípravy svadobných stolov, 
strojenia nevesty do party, pýtanie, odvedenie do kostola, až po odvede-
nie nevesty k novej rodine. Piesne, prekáračky, svadobné zvyky – to 

všetko sme videli a počuli. 
Vlčovania dodržali to, čo bývalo 

kedysi. Svadobné stoly sa neprehýbali 
pod množstvom rôznych jedál, nehýrili 
výzdobou, Boli na nich iba staré kopa-
ničiarske dobroty, jednoduchá súčan-
ská výzdoba. Kontrast s dnešnými 
svadbami a reálna pripomienka, že 
vtedajšia skromnosť a akási očakáva-
júca pokora dali manželstvám ďaleko 
dlhšie trvanie ako mnohé honosné 
svadby dnes. 

Priebeh celej svadby bol výstižne 
a vtipne komentovaný pánom Duša-

nom Stehlíkom a pani Cecíliou Bulej-
kovou. Že sme mohli vidieť  a počuť ako 
veselie na Vlčom Vrchu prebiehalo, na tom 
mali zásluhu najstarší občania Vlčieho 
Vrchu, ktorí ochotné porozprávali a vysvetlili, 
ba i zaspievali staré svadobné piesne. 
Staršie ženy vyhľadali a upravili svadobné 
kroje, ich doplnky, poradili ako ich obliecť, 
pomáhali ustrojiť mladých. Dušou celého 
kultúrneho podujatia bola ako vždy pani 
Júlia Orságová. Zo samého vrchu Vlčieho 
Vrchu s nadhľadom a pevne riadila tých, 
ktorí sa s ocho-tou a chuťou pustili do akcie. 
Za nás divákov im všetkým patrí úprimné 
poďakovanie a obdiv. Celým podujatím sa 
nieslo aj trochu nostalgie, ako spomienka na 
tých, ktorí sa už podujatí nezúčastňujú – pre 

vysoký vek, zdravotné problémy, či preto, že už navždy odišli. Ale to 
všetko patrí k životu, ktorý tak rýchlo cvála, že čo nevidieť tu bude 7. 
ročník tohto pekného podujatia. Vlčovania, nech sa Vám darí.  

 
J. Čajová 

 
 

DOŽINKY V HORNEJ SÚČI 
 

Rok sa stretol s rokom a opäť sa Hornou 
Súčou niesli žatevné piesne, ktoré neodmysli-
teľne patria k dožinkovej slávnosti v prvú sep-
tembrovú nedeľu. Dožinková slávnosť sa za-
čala tradične slávnostnou svätou omšou 
v kostole sv. Jána Nepomuckého. Na omši 
niesli krojované páry obetné dary, ktoré symbo-
lizovali dary zeme ako napr. ovocie, zelenina, 
pekárenské a mliekarenské výrobky, ktoré sa 
dopestovali a vyrobili v obci Horná Súča. Sláv-
nostnú atmosféru omše umocňovala krojovaná 
dychová hudba Chabovienka a tiež občania 
v tradičnom súčanskom kroji.  

Od 13:30 sa začali schádzať do kultúrneho 
domu krojovaní účastníci dožinkového sprie-
vodu, do ktorého sa zapojili aj obyvatelia 
z osád. Pred začiatkom dožinkového sprievodu 
prečítala moderátorka Katarína Štefánková 
stručný úryvok z histórie dožiniek v obci Horná 
Súča. Z nej sme sa dozvedeli, že pre našich 
predkov bolo leto obdobím úmornej práce na 
majeroch. A práve z majerov si priniesli naši 
starí otcovia a mamy pekný zvyk ukončenia 
žatvy – dožinky. Touto slávnosťou ukončili 
svoju prácu na majeri. Dožinkovými vencami 
uvitými z klasov najkrajšieho obilia 
a ozdobenými kvetmi z farebného papiera 
a zlatými makovičkami si uctili gazdu a šafára, 
ktorí sa o nich starali a prejavili vďaku za hojnú 
úrodu. Pri speve a zábave z nich opadla letná 
námaha. O 14:00 vyšiel z kultúrneho domu 

dožinkový sprievod, ktorý so spevom, tancom 

a v doprovode DH Chabovienka odovzdal 
dožinkový veniec, gazdovi (Jozef Orság) 

a gazdinej (Júlia Čičáková). Vence sa po-
stupne odovzdávali kňazovi, starostovi obce  
a tiež riaditeľovi Agrosúča a. s. Zástupcovi  

starostu obce a kaplanovi (Mgr. Dušan Šad-
lák) sa odovzdali dožinkové kytice. Obdaro-
vaní predstavitelia vyslovili svoju vďaku 
a ponúkli účinkujúcim pestré pohostenie. Pred 
odovzdávaním vencov prebiehala ukážka 
mlátenia obilia pomocou cepov. K dožinkám 
neodmysliteľne patria aj tradičné pecové koláče 
plnené makom a orechmi, ktoré pripravili miest-
ne šikovné ženy. Slávnostný sprievod tvorili 2 
vyzdobené vozy s konským záprahom, DH 
Chabovienka, ktorá udávala rytmus, gazda 
s gazdinou, krojovaný pár s chlebom 
a domácou pálenkou, páry s vencami 
a kyticami, ženci a žnice a samo-zrejme aj deti, 
ktoré za sebou ťahali malý „rebrináčik“. Dožin-
kový sprievod prešiel so spevom a hudbou 
časťou dediny a celá slávnosť skončila dožinko-
vou tanečnou zábavou v kultúrnom dome. Aj 
keď dožinky dnes nie sú presne také, ako tie 
prvé súčanské dožinky, je chvályhodné, že sa 
táto folklórna tradícia zachováva. Krásne ža-
tevné piesne, naše pekné kroje, dožinkové 
vence a dobrá nálada sú aj v dnešnej unahá-
ňanej dobe príjemným zastavením so spomien-
kou na odchádzajúce leto. Vďaka patrí všetkým 
účastníkom a tým, ktorí pripravili dožinkové 
vence, kytice, perká a pecové koláče 
a samozrejme sponzorom akcie, ktorí ju mate-
riálne a finančne zabezpečili: Obec Horná 
Súča, Farský úrad Horná Súča, Agrosúča, a. s., 
Vináreň JASA, Tradičná pekáreň, s. r. o.  ĽZ 

http://www.hornasuca.sk
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ČESI A SLOVÁCI SA STRETLI NA PEŇAŽNEJ 

(Pokračovanie z prvej strany) 
 

Tento ročník stretnutia na peňažnej sprevá-
dzalo niekoľko významných osmičiek – bol to 
v poradí už 8. ročník, konal sa v auguste a 

v roku, ktorý má na konci osmičku a obec 
Horná Súča si tento rok pripomína 800. rokov 
od prvej písomnej zmienky z roku 1208.  Stret-
nutie sa začalo o 14:00 hymnou EÚ, Českej 

a Slovenskej republiky. Po ich odznení otvoril 
stretnutie slávnostným príhovorom PhDr. Sta-
nislav Minařík, vedúci odboru kancelárie hej-
tmana zlínskeho kraja Libora Lukáše.   

Pri príležitosti 8. ročníka stretnutia bola na 
Peňažnej slávnostné umiestnená pamätná 
tabuľka, ktorú spoločne odovzdali starosta obce 
Rokytnice Antonín Goňa a starosta obce 
Horná Súča Ing. Juraj Ondračka.  

Po oficiálnej časti sa mohli účastníci stret-
nutia zapojiť do rôznych súťaží pre dospelých 
a tiež pre deti, ktoré pre nich organizátori pri-
pravili. Dospelí súťažili v rezaní dreva obojruč-
nou pílou, v pivnej štafete, v zatĺkaní klincov do 
pňa a samozrejme v najobľúbenejšej disciplíne 
- v preťahovaní lanom cez  hranicu.  

Tento rok pribudli aj neoficiálne súťažné 
disciplíny ako pretláčanie rukou mužov a žien 
a súťaž o nájdenie najväčšieho dubáka.  

Do tanca hrala dychová hudba Chabo-
vienka z Hornej Súče. Zábava trvala do ne-

skorých nočných hodín a účastníkov neodradilo 
ani sychravé počasie.  

O tom, že táto tradícia má perspektívu aj do 
budúcnosti, svedčí čoraz väčšia návštevnosť, 
ktorá sa v tomto roku vyšplhala na približne 500 
ľudí. 

Stretneme sa opäť o rok predposlednú au-
gustovú sobotu. Dovidenia a naschledanou!  

ĽZ 

POCHOD SNP 
 

Dňa 29.08.2008 sa uskutočnil pochod pri 
príležitosti 64. výročia slovenského národ-
ného povstania, ktorého cieľom bola osada 
Krásny Dub. Pochod sa začal o 16:00 na ná-
mestí v Hornej Súči, kde sa okrem účastníkov 
pochodu stretli aj zástupcovia z Dolnej Súče 
(Marián Vasko - starosta obce, Rudolf Pleva - 
jeho zástupca, Miroslav Gabrhel – kultúrny 
referent, Mgr. Jana Hynková – riaditeľka ZŠ 
a Ing. Jozef Tatík, Csc. - člen ZPB) a z Hornej 
Súče (Ing. Juraj On-
dračka – starosta 
obce, Jozef Mrázik – 
jeho zástupca, Peter 
Birás, Katarína Chu-
páčová - členovia 
ZPB), ktorí organizo-
vali túto akciu spo-
ločne. Účastníci po-
chodu smerovali na 
Krásny Dub.  

O 16:30 nasledo-
val pietny akt poklada-
nia venca pri pamätnej tabuli obetí SNP na 
námestí v Hornej Súči. Pietny akt podfarbila 
dychová hudba pochodom padlých revolucioná-
rov. 

Zástupcovia obcí sa následne presunuli na 
osadu Repáky, kde o 17:00 prebehol ďalší 
slávnostný pietny akt pri pamätníku SNP 
u Repov, ktorému predchádzala báseň 
v podaní žiačky zo ZŠ Dolná Súča.  

Na pamätníku je umiestnený nasledovný 
nápis: „V tomto dome dňa 6.11.1944 prepadli 
ozbrojení gardisti a gestapáci slovenských 
a sovietskych partizánov. Zahynuli tu: Štefan 
Katrinec, Jozef Herda a dvaja neznámi parti-
záni. Za ich prechovávanie zastrelili majiteľa 
domu Jozefa Cverenkára a jeho 14. ročnú 
dcéru Helenu. Česť ich pamiatke.“ 

Delegácia sa následne presunula na Krás-
ny Dub, ktorý bol cieľom pochodu SNP. Pri 
pamätníku odznela báseň, hymna SR a za 
pochodu padlých revolucionárov prebehlo 
slávnostné kladenie venca zástupcami obcí 
o 18:00. Pamätník na Krásnom Dube pripomína 
udalosti z roku 1945: „V tejto osade dňa 14. 
apríla 1945 nemeckí fašisti vypálili sedem 
domov za pomoc partizánom. Pamätaj živý na  
rok štyridsiaty piaty.“ 

Po pietnom akte pokračoval kultúrny prog-
ram, v ktorom sa predstavila hudobná skupina 
DŠBand, ktorá oslávila svoje druhé výročie 
založenia nielen hudbou ale aj malým ohňo-
strojom. V prestávkach sa účastníci pochodu 
oboznámili s historickými udalosťami zazname-
nanými v kronike obce a priestor využili aj 
pozvaní hostia a predstavitelia obcí Horná 
a Dolná Súča. Účastníkom sa prihovorili sta-
rostovia obcí Marián Vasko a Ing. Juraj On-

dračka a tiež Peter Birás, 
priamy účastník SNP. 
V neskorých večerných 
hodinách sa rozhorela 
tradičná vatra, ktorá bola 
ako vždy veľkolepá. Sku-
pina DŠBand vytvárala 
dobrú náladu až do rána.  

Krásny Dub bol výz-
namnou súčasťou dejín 
Hornej Súče v spojitosti 
s udalosťami SNP, pretože 
bol dejiskom prenasledo-

vania a útlaku našich občanov zo strany Ne-
mcov počas 2. svetovej vojny. Úryvok z kroniky 
obce zachytáva udalosti z tohto obdobia: 

„14. apríla 1945 prišla smerom od Anton-
stálu na kopanicu Krásny 
Dub nemecká jednotka 
na základe udania, že sú 
tam partizáni. Nenašli 
nič, ale odvliekli pritom 
lesného hájnika Gustáva 
Reisnauera, Martina 
Krovinu, Viktora Or-
sága a Viktora Miku-
šinca. Keď odchádzali 
z kopanice, časť Nemcov 
strážila zajatcov a ostatní 
sa rozišli medzi domy a pred očami bezmoc-
ných majiteľov, ktorí nesmeli z domov nič za-
chraňovať, podpálili niekoľko domov. Zhorelo 
pritom 7 domov a 2 stodoly. Zajatých odviedli 
do dediny a zastavili sa u lesného Lindtnera. 
Ten nebol doma a tak vzali jeho manželku. Na 
veľké prosenie ju však potom pustili. Ostatných 
zavliekli na Moravu, odkiaľ sa vďaka rýchlo sa 
blížiacemu frontu za 14 dní vrátili.“ Z histórie 
Slovenska sa dozvedáme, že Slovenské ná-
rodné povstanie bolo ozbrojené povstanie 

slovenských povstaleckých jednotiek, počas 2. 
svetovej vojny. Začalo sa 29. augusta 1944 
ako obrana pred nemeckými okupačnými jed-
notkami. Nepriamo bolo i útokom proti auto-
ritatívnej vláde na čele s Jozefom Tisom, ako aj 
snahou byť na strane víťazných mocností 2. 
svetovej vojny. Centrom povstania bola Banská 
Bystrica. Nemecké jednotky povstaleckú ar-
mádu porazili, v noci z 27. na 28. októbra 1944. 
Časť jej jednotiek prešla na partizánsky spôsob 
boja. Partizáni pokračovali v bojoch proti na-
cistom až do oslobodenia krajiny na jar 1945. 

Kronika obce uvádza účastníkov SNP 
z našej obce, ktorí bojovali alebo boli zajatí. 
Boli nimi: Ondrej Čapák, Augustín Hoťko , 
Pavol Chudo, Anton Machara, Jozef Gaži, 
Jozef Klinko, Michal Krovina, Augustín 
Michalička, Algert Orság, Ondrej Bariš, 
Augustín Klinko, Viktor Lenoško, Viktor 
Gračka, Sebastián Machara, Peter Birás, 
Štefan Ondračka, Augustín Maršalka, Alojz 
Gago, Jozef Nitschnaider, Sebastián Žúži, 
Ján Štefánek, Ján Gaži, Viktor Častulín, 
Albert Kopúň, Jozef Gaži, Jozef Klinko, 
Mikuláš Maršalka, Ján Coník. Niektorí sa 
vrátili po rôznych veľkých utrpeniach až po 
úplnej porážke fašizmu koncom mája a prvej 

polovice júna 1945. Toho 
času sa tiež vrátil 
z koncentračného tábora 
Monthousenn úplne 
zničený Štefan Klinko, 
odvlečení 1.11.1944 
s rodinou Dodorfovcov 
a ostatnými.“ Partizánov 
podporovali Emil Kalík 
a Albert Bartek, ktorý bol 
Nemcami mučený 
a zabitý. 

Slovenské národné povstanie tvorí dôležitú 
súčasť dejín Slovenska a preto by sme si mali 
zachovať túto tradíciu pochodu na 
Krásny Dub. Tým, že si pripomíname udalosti 
spojené zo SNP, vzdávame pamiatku a úctu 
všetkých ľuďom, ktorý nám svojou odvahou 
vybojovali lepšiu budúcnosť.   
 

ĽZ 
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SOCIÁLNE CÍTENIE OBČANOV 
 

Obyvatelia Hornej Súče sú známi tým, že 
ochotne prispievajú do zbierok, ktoré sú určené 
na pomoc ľuďom chorým, hladujúcim, postihnu-
tým prírodnými katastrofami. Dôkazom toho sú 
úspešné zbierky Na kolesách proti rakovine, 
Zbierka pre Afganistan, Tehlička pre Angolu a 
Deň narcisov. 

21. septembra 2008 v nedeľu prispeli naši 
občania po sv. omšiach do celoslovenskej 
verejnej zbierky Boj proti hladu. Peniaze z tejto 
zbierky sú učené pre Haiti, ktorá je jednou 

z najchudobnejších krajín sveta. Haiti sa na-
chádza v latinskej Amerike. Žije tam 8,5 mil. 
obyvateľov, z ktorých 80% hladuje. Až 78 % 
ľudí nevie čítať a písať. Veľa detí sa nedožije 
ani 6-tich rokov, pretože zomierajú od hladu 
alebo ich o život pripravia infekčné choroby. 

Domovom mnohých sú kartónové krabice 
na uliciach. Ľudia tu trpia nedostatkom pitnej 
vody. Naša škola je známa tým, že peňažnými 
zbierka mi pomáha ľuďom v krajinách, kde 
vládne chudoba, hlad, choroby a vojna. 

Vďaka rodičom, ktorí dali deťom peniaze, 
prebehla na našej škole 22. septembra 2008 
zbierka na podporu detí trpiacich na Haiti. Naši 
žiaci boli odmenení pekným srdiečkom Výnos 
tejto zbierky bol 3 186,-Sk.  

Peniaze boli poslané na účet pod názvom 
Zbierka Boj proti hladu, ktorú organizuje Misijná 
spoločnosť sv. Vincenta de Paul. Ďakujeme 
všetkým, ktorí prispeli.  

 
DZ 

 
ŠKOLSKÁ REFORMA 

 
 

 
 
 

ŠKOLSKÝ ROK 2007/2008 
 

v Základnej škole s materskou školou  
Michala Rešetku Horná Súča  

 

Školský rok 2007/2008 sa žiakom našej ško-
ly mimoriadne vydaril. Školu navštevovalo 334 
žiakov (1. stupeň 148 žiakov, 2. stupeň 205 
žiakov). Ani jeden žiak nemal zníženú známku 
zo správania. Všetci žiaci prospeli, nikto nemal 
opravnú skúšku. 
Prospech 1.stupňa:  
bez trojky na vysvedčení 75 % žiakov 
aspoň jednu trojku 20 % 
aspoň jednu štvorku 5 % 
Prospech 2. stupňa:  
bez trojky na vysvedčení 39 % 
aspoň jednu trojku 36 % 
aspoň jednu štvorku 25 % 
Najlepší priemer na vysvedčení:  
5.B trieda 1,65 
9.A trieda 1,96 
6.B trieda 2,15  
Najlepší priemer  v predmetoch: 
Prírodopis 1,65 
Zemepis 1,70  
Dejepis 1,94 
Najslabší priemer v predmetoch: 
Matematika  2,59 
Slovenský jazyk 2,48 
Fyzika 2,40 
Priemerná známka na vysvedčení: 2,15  
Monitor žiakov 9. ročníka:  
Slovenský jazyk a literatúra +7 %   
Matematika    +9 % nad priemer 
v SR 
Umiestnenie žiakov 9. ročníka:  
stredné školy končiace maturitou  71,11 % 
stredné odborné učilištia 28,89 %       
Umiestnenie školy v súťažiach (súťažilo 29 
plnoorganizovaných škôl a osemročných gym-
názií): 
- vedomostné a umelecké súťaže  9. miesto 
- športové súťaže    6. miesto  
Obe umiestnenia sú najlepšími v histórii 
školy. Spolu získali  65 cien a umiestnení na 
stupňoch víťazov. Žiaci navštevovali 26 záuj-
mových krúžkov. V školskom roku 2007/2008 
vymeškali žiaci 20.730 vyučovacích hodín, 
všetky boli ospravedlnené, priemer na žiaka 
52,51 hod. Žiaci školy nazbierali liečivé rastli-
ny v hodnote 3.360,- Sk a papier v hodnote 
25.288,- Sk. 
Naši žiaci sa zapojili do rôznych zbierok, 
v ktorých vyzbierali a odovzdali na účet na-
sledovné sumy:   
Deň narcisov        14.030,- Sk 
Tehlička pre Angolu    3.250,- Sk 
 
Škola bola úspešná v projektoch MŠ SR: 
Revitalizácia školskej jedálne 
285 000,- Sk 
Otvorená škola (mobilná počítačová učebňa) 
250 000,- Sk  
 

Mgr. Dušan Černek 
 

OZNAM PRE ODBERATEĽOV 
VODY FORMOU PAUŠÁLU 

 
Obecný úrad v Hornej Súči oznamuje všet-

kým odberateľom vody formou paušálu, aby 
nezabudli, že sa blíži záver roka a bude sa 
fakturovať odber vody za rok 2008. Nakoľko 
v minulosti došlo k viacerým problémom 
s určovaním počtu osôb v domácnosti, upozor-
ňujeme, že pri fakturácii sa počíta počet osôb 
trvale prihlásených k pobytu na uvedenej adrese. 
V prípade, že niekto z rodiny sa nezdržuje 
v mieste bydliska (je v práci v zahraničí, alebo 
má prihlásený prechodný pobyt niekde inde, 
atď.) treba túto skutočnosť oznámiť najneskôr do 
31. decembra 2008 na Obecný úrad v Hornej 
Súči.   

Tento doklad je potrebné doložiť zvlášť 
k žiadosti o zníženie poplatku na vodu, na smeti 
a pod... Zároveň vyzývame všetkých, u ktorých 
došlo i k iným zmenám, napr. k úmrtiu osoby, na 
ktorú bola vystavená zmluva na odber vody, aby 
požiadali o vykonanie zmeny v takejto zmluve. 
V prípade akýchkoľvek otázok sa obráťte na p. 
Katarínu Poláčkovú, Obecný úrad Horná Súča. 
V prípade, že zmeny nebudú v riadnej lehote 
nahlásené opravy pri fakturácii nebudú možné!!! 
Preto vás všetkých žiadame, aby ste tomuto 
problému venovali pozornosť, predíde sa zby-
točným nedorozumeniam.  Katarína Poláčková 

 

 

P O Z V Á N K A  
 

Sociálna, kultúrna a stavebná komisia 
v spolupráci  

s farským úradom  
pripravujú 

  
16. novembra 2008  

 
rodinnú akciu s názvom  

 
„Hravá jeseň“. 

 
Akcia je zameraná hlavne na rodiny 

s deťmi. 
 

Program je bohatý na rôzne spoločné hry, 
súťaže a divadelné scénky.  

 
Pestovateľov poteší výstavka úrody. 

 
V závere podujatia vystúpi Grand. 

Školský rok sa začal tradične 2. sep-
tembra. Pre žiakov a učiteľov bude prelo-
mový, výnimočný. Odštartoval v 1. a 5. roč-
níku výrazné zmeny prijatím nového škol-
ského zákona. 

Naša ZŠ vypracovala vzdelávací prog-
ram Cesta k poznaniu. Program pozos-
táva so štátneho vzdelávacie programu (je 
povinný) a zo školského vzdelávacieho 
programu (ŠkVP). ŠkVP umožňuje škole 
voľbu 5 – 6 predmetov. V našom ŠkVP 
bude mať prioritu vyučovanie cudzích 
jazykov, informatiky a predmetov rozvíjajú-
cich regionálne a národné prvky a vzťah k 
prírode. 

Reforma školstva prišla v pravý čas, 
bola veľmi potrebná. Dnes je predčasné 
hovoriť čo všetko prinesie, klady i zápory 
preverí čas. Kolektív pedagógov základnej 
i materskej škole je pripravený urobiť všet-
ko pre jej úspech, hlavne však pre úspech 
žiakov. Všetci učitelia ZŠ absolvovali 2 
kurzy výpočtovej techniky, viacerí sú absol-
ventmi 1. a 2. kvalifikačnej skúšky, dvaja 
získali tituly PeadDr a PhDr, všetci sa 
individuálne vzdelávajú. Trúfam si tvrdiť, že 
veľa nových a moderných prvkov sme do 
vyučovacieho procesu zaviedli už 
v minulých školských rokoch, učitelia sa 
neboja nových tvorivých, moderných 
a progresívnych metód práce. Škola po-
núka žiakom 22 záujmových krúžkov, 12 
hodín nepovinných predmetov a bohatú 
možnosť účasti na vedomostných, umelec-
kých a športových súťažiach, možnosti roz- 

vinúť talent, možnosti byť úspešným. Veľmi 
dobrú úroveň práce školy a jej vybavenosť 
učebnými pomôckami potvrdila i Štátna 
školská inšpekcia Trenčín v marci 2008. 
Škola prešla mnohými vylepšeniami (4 
nové sociálne zariadenia, zateplenie dolnej 
chodby, rekonštrukcia spojovacej chodby 
a zhotovenie vitrín, vybudovanie druhej 
počítačovej učebne, rekonštrukcia osvetle-
nia na chodbách, rekonštrukcia zborovne, 
nové zariadenie troch tried, maľovanie, 
zakúpenie mnohých moderných pomôcok). 
Aj deti v materskej škole sa tešia z nových 
učebných pomôcok i z výmeny dvier (plas-
tové).    

V roku 2008 sme boli úspešní 
i v projektoch Ministerstva školstva SR. Na 
obnovu školskej jedálne sme získali 
285.000,- Sk (deti si zmenu už určite všim-
li). V súčasnosti pripravujeme pre žiakov 
mobilnú počítačovú učebňu s 13 note-
bookmi a ďalším vybavením v hodnote 
250.000,- Sk. Ešte v tomto roku zakúpime 
a nainštalujeme dve moderné interaktívne 
tabule a do konca školského roku určite 
prekvapíme žiakov ďalšou modernizáciou 
a novinkami. 

Verím, že škola v Hornej Súči bude 
v dobrej spolupráci s rodičmi vychovávať 
vzdelaných, slušných, inteligentných 
a úspešných mladých ľudí, ktorí sa uplatnia 
na trhu práce doma i v zahraničí, ktorí sa 
uplatnia v živote.  

Mgr. Dušan Černek 
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TY ZA TO STOJÍŠ! 
 

 
Naše Spoločenstvo pri Dóme sv. Martina je ka-

tolícke spoločenstvo, ktoré existuje takmer 16 rokov. 
Podnetom k vzniku a hnacou silou nášho spoločenstva 
bol, a stále je, osobný živý dotyk Božej lásky a preme-
na našich životov. Preto je našim hlavným cieľom 
pozvať do prebudenia kresťanov všetkých denominácií 
na Slovensku. Pozvať ich tak k živej a skutočnej viere 
v Pána Ježiša Krista, ktorú následne môžu vniesť do 
svojho života a života svojich najbližších. Za nemenej 
dôležité, v rámci nášho úsilia, považujeme budovanie 
a ozdravovanie spoločnosti a zasadzovanie sa proti 
rozkladu morálnych hodnôt, ktoré sú v dnešnej dobe 
tvrdo potláčané a vysmievané.  

Dlhodobá vízia a dávna túžba nášho spoločenstva 
navštevovať rôzne farnosti Slovenska a slúžiť im v 
kostole aj na námestiach sa po prvýkrát splnila v po-
dobe Kampane pre Ježiša v roku 2000. Odvtedy sme 
Kampaň robili každý rok. Za ten čas sme navštívili viac 
ako 55 miest a 26 dedín na Slovensku. Rozdali sme 
tisíce kusov časopisu Nahlas a evanjelizačných letá-
kov. Každej Kampani predchádzala reklama v mé-
diách. Samotný program sa odohráva prioritne na 
námestiach navštívených miest a trvá približne 2-3 
hod. Pozostáva zo svedectiev, ohlasovania Evanjelia, 
modlitieb a chvál. Nosnou myšlienkou Kampane pre 
Ježiša 2008 bolo: „Ty za to stojíš!“ cca 60-člennou 
skupinou rozdelenou do rôznych tímov, sme prinášali 
Evanjelium ľuďom v 34 dedinách a 3 mestách Sloven-
ska.  Špeciálny detský program bol taktiež súčasťou 
Kampane. Ty za to stojíš!  Máš svoju hodnotu, ktorá je 
v obeti Ježiša Krista za teba. Túto pravdu sme komu-
nikovali svedectvami a evanjelizačným posolstvom 
šírenými aparatúrou na provizórnych pódiách naj-
častejšie v centre dediny. Je to Pánova túžba – ísť a 
hlásať, hovoriť nahlas o viere ľuďom, ktorí by do kosto-
la nikdy neprišli, priniesť nádej a svetlo do bežných 
starostí aj pre ľudí, ktorí Bohu veria.  

Špecifikom tejto Kampane bolo, že bola upršaná. 
Takmer každý deň pršalo, alebo boli búrky. Ale napriek 
tomu sme nemuseli nikdy zrušiť program ani na jed-
nom mieste. Viackrát sa nám stalo, že niektoré tímy 
domáci pohostili, priniesli nejaké jedlo, koláče a do-
konca ich pozvali na večeru.  Touto cestou sa chceme 
poďakovať všetkým ľuďom, ktorí nás akýmkoľvek 
spôsobom podporili. Tento rok sme na uliciach, na 
námestiach, v kultúrnych domoch a kostoloch hovorili s 
viac ako 5000 ľuďmi osobne pri evanjelizácii, každé 
auto najazdilo približne 1000 km, rozdali sme viac ako 
2800 ks špeciálneho evanjelizačného vydania časopi-
su Nahlas a rozdali sme približne 2500 ks evanjeli-
začných letákov. Do prípravy (niekoľko mesiacov pred 
spustením celej akcie) a priebehu programu bolo 
aktívne zapojené aj spoločenstvo z Trenčína - Juhu.  
Viac tímov naraz navštívilo 5-6 obcí v dvoch etapách 
denne. V stredu 9. júla 2008 sme zavítali aj do obce 
Horná Súča. Program tejto kampane sa odohral na 
pódiu na námestí. Kampaň hodnotíme ako veľmi 
prínosné dielo pre obe strany – pre spoločnosť aj pre 
nás. Svedčia o tom svedectvá, ktoré máme od oslove-
ných ľudí a ľudí z nášho tímu. Toto putovanie stmelilo 
a upevnilo naše spoločenstvo a dodalo nám odvahu do 
ďalších Božích diel. www.martindom.sk   

Martina Bučeková 
 

NÁVŠTEVA Z BLANICKO-OTAVSKÉHO REGIÓNU 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

INFORMÁCIE O PROGRAME LEADER 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

DETI – DEŤOM 

V dňoch 26. – 28. septembra 2008 za-
vítala do nášho regiónu Vlára Váh delegá-
cia 22 zástupcov Blanicko-otavského 
regiónu z južných Čiech, aby sa počas 
posledného septembrového víkendu zo-
známila s našim regiónom. Blanicko-
otavský región združuje 3 mestá a 20 obcí 
z južných Čiech s počtom obyvateľov 18 
000. Bol založený v roku 1999 za účelom 
rozvoja Blanicko-otavska, zvyšovania 
životnej úrovne občanov mikroregiónu, 
podporovania rozvoja cestovného ru-
chu, vytvárania podmienok pre rozvoj 
malého a stredného podnikania 
a usilovania sa o zachovanie zdravého 
životného prostredia.  

V roku 2005 Blanicko-otavský región 
nadviazal spoluprácu s Regionálnym 
združením Vlára-Váh so sídlom 
v Nemšovej, ktorý združuje mesto Ne-
mšová a 10 okolitých obcí (Horné Srnie, 
Horná Súča,  Dolná Súča, Skalka 
n/Váhom, Hrabovka, Borčice, Bolešov, 
Sedmerovec, Slávnica a Kameničany), 
ktoré majú spoločne okolo 17 000 obyva-
teľov. Jeho predsedom je primátor mesta 
Nemšová p. Mindár. 

Návštevu vedenú prednostkou mesta 
Vodňany PhDr. Alenou Cepákovou, privítal 
primátor mesta Nemšová p. Mindár spolu 
so zástupcami obcí Regionálneho združe-
nia Vlára-Váh na chate Gilianka 
v bolešovskej doline, kde boli ubytovaní. 
Na stretnutí sa rokovalo o medzinárodnej  
 

spolupráci uvedených regiónov ohľadom 
realizácie možných projektov z EÚ.  

V sobotu ráno pokračovalo rokovanie 
na mestskom úrade v Nemšovej. Po ukon-
čení rokovania zástupcovia Otavsko-
Blanického regiónu absolvovali exkurziu 
v spoločnosti Vetropack Nemšová a potom 
navštívili krajské mesto Trenčín, kde sa 
počas prehliadky oboznámili s jeho boha-
tou históriou. Ďalším miestom ich programu 
bola návšteva kúpeľného mesta Trenčian-
ske Teplice. Večer bola delegácia Blanicko-
otavského regiónu pozvaná na zábavu v 
Kultúrnom centre v Nemšovej.  

Záverečný deň českej návštevy 
v nedeľu patril návšteve románskeho kosto-
líka sv. Jána Krstiteľa v Pominovci 
a následne „leteckej“ prehliadke regiónu 
lietadlom AN 2 z letiska v Slávnici. Týmto 
vzrušujúcim letom bola zavŕšená ich náv-
števa nášho regiónu, pričom PhDr. Cepá-
ková poďakovala za príjemné prijatie 
a pobyt  a vyjadrila nadšenie k ďalšej spo-
lupráci oboch regiónov. Rozlúčku umocnil 
ešte slávnický spevokol a napokon sa 
zástupcovia regiónov navzájom srdečne 
rozlúčili. Po ceste domov si naši hostia ešte 
prehliadli najstaršie pútnické miesto na 
Slovensku - benediktínsky kláštor z roku 
1224 v Skalke n/Váhom. 

Na záver ďakujeme primátorovi mesta 
Nemšová a starostom Regionálneho zdru-
ženia Vlára-Váh za pomoc pri organizácii 
prezentácie nášho regiónu.  JO
 

 
Program LEADER je veľmi zjednodu-

šene povedané nový netradičný prístup k 
rozvoju vidieckych oblasti. Novosť spočíva 
v tom, že mikroregión si sám vytvorí po-
trebné inštitucionálne zázemie pre defino-
vanie programu rozvoja a jeho realizáciu. K 
tomu sa dajú cez program LEADER získať 
nenávratné finančné prostriedky z EÚ, o 
ktorých použití sa rozhoduje v mikroregióne 
na základe vlastných kritérií. Jediným 
obmedzením je výška financií a to, že 
podporované aktivity musia byť v súlade 
s Programom rozvoja vidieka SR na 
roky 2007-2013, čo sa zabezpečuje už v 
procese prípravy rozvojového plánu pri 
definovaní podporovaných aktivít. 

Názov Miestna akčná skupina je vlast-
ne skratkou a znamená spojenie pre eko-
nomický rozvoj vidieckych komunít.  
 

 
V roku 1992 sa otvorila prvý krát mož-

nosť finančne podporiť tieto aktivity formou 
Európskej iniciatívy LEADER I, do ktorej sa 
zapojilo asi 200 miestnych akčných skupín 
vo vtedajších členských štátoch EÚ, pre-
važne veľmi úspešne.  

V roku 1994 nadviazala na LEADER 
I Európska iniciatíva LEADER II, v rámci 
ktorej bolo zapojených v období od 1994 do
1999 asi 1 000 miestnych akčných skupín. 

Táto fáza programu bola hodnotená 
ako veľmi úspešná z pohľadu tvorby pra-
covných miest na vidieku, vzniku nových 
inovatívnych regionálnych  produktov 
a služieb ako aj pridanej hodnoty vo vidiec-
kych oblastiach. Pribudli skúsenosti vo 
vtedajších nových členských štátoch – Fín-
sku, Švédsku a Rakúsku.  

Ing. Juraj Ondračka
 

Tak ako predchádzajúce roky, aj v tomto roku sme oslávili na našej 
škole sviatok všetkých detí – MDD. Týmto sviatočným dňom bol 2. jún 
2008. Pre všetkých žiakov našej školy boli pripravené rôzne súťaže. 

S chuťou sa popasovali v preťahovaní lanom, obratne zdolávali pre- 
kážkovú dráhu, svoju šikovnosť 
ukázali pri hádzaní na terč, do 
kruhu, zrážaním kolkov a pri 
strhávaní obrusa s taniermi, kde 
sa zabávali najlepšie.  

Na záver tohto dňa sme pri-
pravili akciu, ktorú sme nazvali – 
Deti deťom. Na chodbe školy si 
každá trieda pripravila rôzne  
 

drobné predmety od výmyslu sveta. Preda-
vači ponúkali nahlas svoj tovar, predbiehali 
sa v akciách, výhodných nákupoch, kupujú-
cich odmieňali darčekmi. Vládla tu vynikajú-
ca atmosféra. Predaj dopadol naozaj výbor-
ne, pretože zisk z predaja bol 5 247,-Sk. 

Za vydarenú oslavu MDD patrí poďa-
kovanie našim žiakom, učiteľom i rodičom. 

Túto milú akciu sme zakončili tak, že za 
získané peniaze sme kúpili športové potre- 

by pre deti z detského domova Lastovička v Trenčíne. Darčeky odo-
vzdali deti z našej školy deťom v domove na konci školského roka.   

DZ 
 

http://www.hornasuca.sk
http://www.martindom.sk
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EJ TIE NAŠE HODY – HODY DÚBRAVSKÉ 
 

Májové večery sedali sme zbožne pri plameňoch sviečok s modlitbou 
na perách v našej malej kaplnke na Dúbrave. Pri soške našej nepoškvr-
nenej – Kráľovnej mája a v tichých prosbách sme prinášali naše starosti. 
Ku cti našej -  Panne Márii – sa začalo sláviť vysväte-
nie kaplnky na Dúbrave, ktoré sa konalo najbližšiu 
nedeľu k 12. máju. V túto nedeľu začali bývať aj naše 
Dúbravské hody. Po nich o týždeň boli hody vo farnosti 
v Hornej Súči na sviatok sv. Jána Nepomuckého.  

Hodová slávnosť začínala vždy v nedeľu popo-
ludní. Svätá omša začala o 15:00 hodine sprievodom 
od kultúrneho domu. Na čele sprievodu krá-
čala dychovka, pán farár a soška Panny Márie, ktorú 
niesli miništranti. V sprievode nechýbali krojovaní ľudia 
a dúbravskí noclári, ktorí sú rozídení šírym svetom. Sprievod skončil 
v okolí kaplnky, lebo do kaplnky sa často nevmestili ani hlavní celebranti 
sv. omše. 

Po tejto slávnostnej omši sa všetko presunulo do kultúrneho domu, 
kde už popoludní pokračovala hodová zábava. Takto to bývalo do mája 
1993. Dúbravani s pánom farárom Šurábom rozhodli, že sa stane 
z dúbravskej kaplnky „kostolík“.  

 

Filiálny kostol bol vo výstavbe zasvätený našej patrónke Slovenska 
Sedembolestnej Panne Márii. Vysvätenie prebehlo 2. júla 1994. 
Z tohto dôvodu sa naše májové hody presunuli a slávia sa 15. septem-
bra. Na Dúbrave sa snažíme zachovať tradíciu našich hodov, ale atmo-

sféra už nie je taká ako v minulosti. Slávnos-
tnosť sv. omše umocňuje pozvaný hosť, za 
čo patrí vďaka nášmu pánovi farárovi. 

K životu patrí duchovný prežitok, ale aj 
trocha veselosti. Pri príležitosti našich hodov 
sa konala hodová zábava, ktorá bola o deň 
skôr – 14. septembra. Do nálady a tanca 
nám hrala dychová hudba z Nemšovej. 

Tancovalo sa a spievalo až do ranných hodín.  Rozchádzali sme sa 
v dobrej nálade, veselí a v peknej myšlienke stretnúť sa znova a čím skôr. 
Treba poďakovať sponzorom, ktorí prispeli na túto krásnu akciu. Vďaka 
nim sme si mohli pozvať dobrú kapelu, ktorá nám pripravili peknú zábavu. 

Na všetko nám zostali pekné spomienky a viera, že sa v zdraví doži-
jeme ďalšej hodovej zábavy v septembri na Dúbrave. 

J. Barteková

STRETNUTIE RODÁKOV 
 

V sobotu 12. júla 2008 sa uskutočnilo stretnutie rodákov a potomkov 
rodín žijúcich na Krásnom Dube, u Krovinov, Mikušov, Cverenkárov 
a Macharov. Stretnutie rodákov sa 
konalo po prvý raz. Toto výnimočné 
stretnutie zorganizovali rodáčky Viera 
Mráziková, Milada Štefánková, Viktó-
ria Škundová, Angela Kučeráková 
a Júlia Čajová. Na stretnutie rodákov 
bolo pozvaných 124 rodákov a len 14 
z nich sa nemohlo zúčastniť.  Nielen 
rodáci, ale aj ich rodinní príslušníci sa 
vybrali na miesta, kde žili ich prarodičia. 
Nechýbali radostné objatia, ale aj slzy 
radosti a spomienky. Najstaršou účast-
níčkou stretnutia bola 82-ročná Kata-
rína Juricová (Krovinová). Na osade 
žila do svojich 21 rokov, potom sa vydala a odišla. K významným rodá-
kom patrí aj Ján Mikušinec, ktorý žije v súčasnosti v Orlovej – Česká 
republika. Pri príležitosti tohto stretnutia napísal zbierku básní s názvom 
Návrat k domovu. Ján Mikušinec svojimi básňami obsiahol celú Hornú 
Súču v zbierke s takmer 300 básňami s názvom Rodisko. Ďalším výz-

namným rodákom je Alojz Mikušinec, ktorí odišiel do sveta, keď mal 14 
rokov. Vyštudoval právo, žil a pracoval v Prahe a v Bratislave. Spomínaní 

rodáci – menovci, sa stali „symbolmi“ 
pre svojich rodákov. Ukázali im, že 
existujú spôsoby, ako sa vypracovať aj 
z ťažkých pomerov, v ktorých žili.  

Stretnutie bolo úžasné. Vládla tu 
priateľská a dojemná atmosféra, veď 
mnohí sa znova videli po mnohých 
rokoch. Bolo ťažké spoznať aj tých 
najlepších priateľov. Stretnutie obohatil 
aj filmový dokument, ktorý pre túto 
príležitosť spracoval Milan Vrba a Júlia 
Čajová.  

Spestrením akcie bola výstava fo-
tografií z čias minulých, pri ktorých sa 

spomínalo a rozprávalo veľmi dlho. Zaujímavosťou bola kronika a rodos-
trom Rudolfa Cverenkára a bábiky v súčanskom kroji. 

Všetci prítomní rodáci a pozvaní hostia vyjadrujú organizátorom sr-
dečné poďakovanie a veria, že sa takéto stretnutie zopakuje aj 
v budúcnosti.  ĽZ  

 
OBECNÁ KNIŽNICA  

 
Obecná knižnica v Hornej Súči 

od začiatku roku 2008 zaregistro-
vala 285 čitateľov, ktorí majú 
zaplatené zápisné na rok 2008, 
z toho je 151 žiakov do 15 rokov. 
Návštevníkov knižnice doteraz 
bolo 1941. Knižnica má 10 165 
zväzkov kníh, z toho: 
- náučná literatúra pre dospelých 
1 983 zväzkov, 
- náučná literatúra pre deti 
a mládež 557 zväzkov, 
- krásna literatúra pre dospelých 
4 609 zväzkov, 
- krásna literatúra pre deti 
a mládež 3 016 zväzkov. 

Rok 2008 je pre knižnicu 
priaznivý, nakoľko k 25.000,-Sk 
rozpočtovaných prostriedkov od 
obce pribudlo 10.000,-Sk z dotácie 
z Ministerstva kultúry SR na ná-
kup literatúry. V tomto roku bola 
nová literatúra zakúpená 3-krát 
v kníhkupectvách v Trenčíne a od 
knižných dealerov. 

Musím vyjadriť sklamanie nad 
žiakmi ZŠ, ktorí strácajú záujem 
o knihy a čítajú menej. Na druhej 
strane ma teší, že veľa čitateľov je 

z radov žien všetkých vekových 
kategórií, ktoré vyhľadávajú knihy 
hlavne od súčasných slovenských 
autorov, ktorých píše veľa, ich 
tvorba je bohatá a má čo povedať 
dnešnému človeku. 
Ďalej by som chcela oboznámiť, 
aké tituly sa nachádzajú v našej 
knižnici. Najznámejšou autorkou je 
Táňa Keleová-Vasilková a jej 
tvorba: 
1. Cena za vernosť, 
2. Mama pre Veroniku, 
3. Čriepky, 
4. Slzy a smiech, 
5. Čaro všednosti, 
6. Okienko do snov, 
7. Túžby, 
8. Siete z pavučín, 
9. Pozlátka, 
10. Cukor a soľ, 
11. Ja a on, 
12. Manželky, 
13. Kvety pre Lauru, 
14. Modrý dom, 
15. Dúhový most, 
16. Nataša. 
Mária Hamzová a jej tvorba: 
1. Láska s nami zatočí 2, 

2. Vôňa karameliek, 
3. Bozk nad kytičkou frézií, 
4. Šepkanie osudu 
Katarína Gillerová a jej tvorba: 
1. Láska si nevyberá, 
2. Dotkni sa ma, láska, 
3. Ráno neplačem, 
4. Všetko sa raz skončí, 
5. Neodchádzaj. 
Helena Boková a jej tvorba: 
1. Šťastie vráť sa k nám, 
2. Len hory nesklamú, 
3. Aj muži vedia odpúšťať. 
Petra Nagyová – Džerengová 
a jej tvorba: 
1. Za to mi zaplatíš!, 
2. Chcem len tvoje dobro, 
3. Pozri sa na seba, 
4. Nepýtaj sa, kde som. 
Mária Ďuranová a jej tvorba:  
1. Stálo to za to, 
2. Nikdy nie je neskoro, 
3. Teraz to už viem, 
4. Za všetko sa platí. 
Marta Fartelová a jej tvorba: 
1. Chuť lesných jahôd, 
2. Priveľa šťasia. 
Jarmila Repovská a jej tvorba: 
1. Do roka a do dňa, 

2. Nové dejstvo. 
Martina Solčanská a jej tvorba: 
1. Aprílové dievča, 
2. Očistec bláznov. 
Denisa Fulmeková a jej tvorba: 
1. Dve čiarky nádeje, 
2. Jedy.  
Jana Chmelová: Vždy sa vráť. 
Jana Pronská: Zlatníkova chova-
nica. 
Katarína Machová: Dotyk ba-
bieho leta. 
Daniela Králová: Viac teba. 
Jaroslava Kuchtová: Túto noc 
nezaspím. 
Timea Keresztényiová: Bez 
dcéry som neodišla.  

Žiadam čitateľov 
o dodržiavanie výpožičnej doby, 
ktorá je jeden mesiac, resp. sa dá 
predĺžiť 2-krát o 1 mesiac, ak 
knihu nežiada iný čitateľ 
a o vyrovnanie si zápisného pre 
rok 2008, čo je 20,-Sk. Nedodržia-
vanie stanovených termínov sťa-
žuje knihovnícku prácu. 

 
 

Angela Orságová 

http://www.hornasuca.sk


 číslo 3    SÚČANSKÝ         HLÁSNIK  október 2008   
 
 

13 
 

www.hornasuca.sk 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
  

VYHODNOTENIE HRY PLAMEŇ 2008 
V OKRESE TRENČÍN 

 
V okrese Trenčín sa konalo okresné kolo hry Plameň 7. 

júna 2008 v obci Svinná. Do hry sa zapojilo sedem desať-
členných kolektívov mladých hasičov, z toho bol jeden kolek-
tív dievčat a šesť kolektívov chlapcov. Súťažilo sa 
v disciplínach štafetový beh na 400 metrov s prekážkami, 
teória a požiarny útok s vodou a CTIF. 
V kategórii chlapcov sa umiestnili kolektívy: 
1. miesto Svinná II. 
2. miesto Svinná I. 
3. miesto Závrská 
4. miesto Soblahov 
5. miesto Omšenie 
6. miesto Trenčianske Stankovce 
V kategórii dievčat: 
1. miesto Trenčianske Stankovce 
Zvlášť bol hodnotený požiarny útok s vodou, kde boli nasle-
dovné časy chlapcov: 
Svinná I. 21,19 sekúnd 
Svinná II 25,39 sekúnd 
Soblahov 29,68 sekúnd 
Trenčianske Stankovce 48,92 sekúnd 
Omšenie 50,87 sekúnd 
Závrská 58,20 sekúnd 
Dievčatá Trenčianske Stankovce mali čas 105,45 sekúnd. 

Krajské kolo hry Plameň sa konalo 28. júna 2008 v obci 
Krajné, okres Myjava. Postupujúci kolektív chlapcov zo 
Svinnej sa tu umiestnil na 7. mieste a dievčatá 
z Trenčianskych Stankoviec na 6. mieste. 

 

„PLAMEŇ“ V ZÁVRSKEJ 
 
Dobrovoľný Hasičský zbor v Závrskej usporiadal Okresné kolo Branného 

preteku mladých požiarnikov „Plameň“ v sobotu 27. Septembra 2008 
o pohár starostu obce Horná Súča. Tohto branného preteku sa zúčastnilo 9 
päťčlenných družstiev Trenčianskeho okresu, z toho 3 kolektívy dievčat a 6 
kolektívov chlapcov. Po nástupe družstiev na zahájenie, ktoré previedol 
predseda Okresného výboru v Trenčíne pán Jozef Chyba. Okrem iného 
poprial zúčastneným veľa úspechov v zápolení branného preteku. Súťažia-
cim sa prihovoril i krajský predseda DZH a zároveň i viceprezident DPO SR 
Tibor Vaník. Za obec Horná Súča bol prítomný Ing. Miroslav Čapák. Všet-
kých prítomných privítal veliteľ ZO DHZ v Závrskej Ján Vašíček a odovzdal 
slovo veliteľovi súťaže Jánovi Sivákovi, ktorý oboznámil súťažné družstvá 
s pravidlami súťaže. Na regulárny priebeh súťaže dohliadali rozhodcovia 
z každej ZO, ktorá sa zúčastnila na brannom preteku ako i našej ZO. Súťaži-
lo sa v kategórii chlapci a dievčatá. 

Branný pretek sa ko-
nal na trati v dĺžke 3 km, 
kde si kolektívy na kon-
trolných stanovištiach 
plnili disciplíny ako streľ-
ba zo vzduchovky, zdra-
votnícky príprava, odhad 
vzdialenosti, hod graná-
tom, šplh po vodorovnom 
lane a protipožiarna 
ochrana.  

O dobrý priebeh súťaže sa staralo družstvo pod vedením Martina Gagu 
– strojníka a veliteľa družstva v Závrskej. 

Akcieschopnosť našej organizácie preverila táto akcia. A ako sa nám to 
podarilo necháme na posúdenie zúčastnených, ale môžeme povedať, že 
sme sa snažili pripraviť čo najlepšie podmienky. Po porade rozhodcov 
a komisie mládeže sme pristúpili k vyhodnoteniu celého branného preteku. 

Každý súťažný kolek-
tív dostal od OV DPO 
diplom a starosta obce 
Horná Súča s DHZ 
v Závrskej zabezpečili pre 
víťazné kolektívy poháre, 
vecné ceny 
a občerstvenie. Vyhodno-
tenie previedol veližeľ 
súťaže. Ceny odovzdali – 
viceprezident DPO SR 
Tibor Vánik, za obecný 
úrad Ing. Miroslav Čapák, 
za ZO Ján Vašíček. 

Na koniec chceme poblahoželať víťazom Branného preteku okresného 
kola ako aj všetkým zúčastneným družstvám. Tak isto chceme poďakovať 
všetkým, ktorí sa podieľali akýmkoľvek spôsobom na tomto podujatí. 
V neposlednom rade ďakujeme rozhodcom, vedúcim mladých požiarnikov, 
funkcionárom okresu Trenčín a Obecnému úradu v Hornej Súči. Výbor ZO 
v Závrskej želá veľa zdravia, trpezlivosti a tvorivej práce s mládežou. 

Ján Vašíček 
 

ROZLÚČKA S DEVIATAKMI 
 

Koniec školského roka 2007/2008 sa niesol už tradične v duchu rozlúčky 
s našimi deviatakmi, ktorí si dňa 27. júna 2008 prevzali vysvedčenia z rúk 
starostu obce Ing. Juraja Ondračku v obradnej sieni obecného úradu. 

 
Deviataci začali svoju 

rozlúčku v ZŠ, kde sa 
spevom rozlúčili so svojimi 
spolužiakmi a pokračovali 
do materskej školy. Po 
rozlúčke s najmenšími 
škôlkarmi zamierili svoje 
kroky na obecný úrad, kde 
ich už očakával starosta 
obce s ich poslednými vy-
svedčeniami, ktoré si od-
nesú zo základnej školy.  

 
Deviatakov sprevádzali riaditeľ školy Mgr. Dušan Černek, jeho zástup-

kyňa Mgr. Danka Zakopčanová a triedne učiteľky deviatakov Mgr. Zlata 
Šatková a Mgr. Nadežda Nováková. Po odovzdaní vysvedčení si všetci 
symbolicky pripili nealkoholickým šampanským.  ĽZ 

Z  Č I N N O S T I   
Z B O R U   

P R E   
O B Č I A N S K E   

Z Á L E Ž I T O S T I  
 

 
V máji 2008 navštívili členovia Zboru pre ob-

čianske záležitosti pána Jána Panáka a Miladu 
Panákovú, rodenú Mrázikovú pri príležitosti ich 
spoločného jubilea 50. výročia uzavretia manžel-
stva (zlatej svadby). Výročie oslávili 29. apríla 
2008. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
V júli 2008 členovia ZPOZ-u navštívili pri príleži-

tosti úctyhodných 90-tich narodenín naše dve ob-
čianky. Pani Júlia Bulejková oslávila 90 rokov živo-
ta 1. júna 2008 a pani Júlia Barišová 14. júla 2008. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Jubilantom srdečne gratulujeme a želáme veľa 

zdravia do ďalších rokov života.  ĽZ 

http://www.hornasuca.sk
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VÝZVA 
 

NA AKTÍVNU ÚČASŤ PRI ROZVOJI NAŠEJ OBCE 
 

Pod názvom Miestna akčná skupina VR-
ŠATEC bolo založené občianske združenie, 
ktoré prostredníctvom miestnych samospráv, 
podnikateľských subjektov, občianskych zdru-
žení a neziskových organizácií zastupuje pri-
bližne 32 tisíc občanov nasledovných miest 
a obcí: Ilava, Nemšová, Bohunice, Tuchyňa, 
Bolešov, Borčice, Červený Kameň, Dolná Súča, 
Dulov, Horná Súča, Horné Srnie, Hrabovka, 
Kameničany, Krivoklát, Mikušovce, Pruské, 
Sedmerovec, Skalka nad Váhom, Slávnica, 
Tuchyňa a Vršatecké Podhradie.  

MAS Vršatec vznikla s cieľom uchádzať sa 
o čerpanie nenávratných finančných prostried-
kov z fondov Európskej únie v programe LEA-
DER. Tento program, ako jediný podporuje 
integrovaný rozvoj vidieka. Leader uplatňuje 
princíp inovatívnosti, partnerstva, a vidieckeho 
rozvoja zdola nahor. V programe boli podpo-
rené dlhodobé originálne a inovatívne stratégie 
využitia predovšetkým miestneho poten-
ciálu pre zabezpečenie trvalo udržateľného  
rozvoja vidieka, a ich realizácia predovšet-
kým v oblasti: 
- posilnenie ekonomického prostredia a tvorba 

zamestnanosti založenej predovšetkým na 
rozvoji malého a stredného podnikania 

- podpora využitia prírodného a kultúrneho 
dedičstva 

- zlepšenie schopnosti riadiť lokálny rozvoj 
predovšetkým vlastnými silami – príprava, 
realizácia, financovanie, monitorovanie 
a vyhodnocovanie rozvojových programov, 
plánov a projektov na úrovni  čo najbližšie 
k občanovi (maximálne okres) 

- rozvoj lokálnej demokracie 
Program LEADER je dôležitý pre budúci 

rozvoj slovenského vidieka najmä preto, že 
umožňuje:  
§ efektívnejšie využitie verejných finančných 

zdrojov – ich zacielenie na potreby daného 
územia a ich riešenia (v praxi to napríklad 
znamená, že sa podporia domáci začínajúci 
podnikatelia v oblasti ovocinárstva, ak má 
územie pre to prírodné a ľudské predpoklady 
a podporia sa smerom k tvorbe pridanej hod-
noty), 
§ účinnejšie využitie verejných zdrojov – tvorba 

pridanej hodnoty, zamestnanosti a príjmov 
v oblastiach, ktoré inak nemajú šancu dostať 
sa k verejným zdrojom z dôvodu slabšieho 
ekonomického kontextu, 
§ transparentné a cielené využitie miestnych  

a verejných zdrojov na základe fungovania  

§ miestnych viac sektorových partnerstiev (ve-
rejný sektor, podnikatelia, občianske združe-
nia) a ich spoločného rozhodovania 
o rozmiestnení týchto zdrojov v území, 
§ rozhodnutia „šité na mieru“ pre dané územie 

rešpektujúce danosti vo všetkých oblastiach 
v protiklade s doterajšími plošnými prístupmi 
programových dokumentov stavajúcich na tú 
istú štartovaciu čiaru všetkých bez ohľadu na 
ich ekonomickú silu a nerešpektujúcu regio-
nálne rozdiely v podmienkach podnikania. 

Poslaním Miestnej akčnej skupiny Vrša-
tec je usilovať sa a zavádzať do praxe vy-
sokú kvalitu života pre obyvateľov vidieckeho 
územia, ktoré Miestna akčná skupina združuje. 

Vážení občania, aby  sa MAS Vršatec moh-
la účinne zapojiť do čerpania finančných pro-
striedkov prostredníctvom Programu LEADER, 
potrebuje zostaviť dobrú stratégiu rozvoja. 
Preto je nevyhnutné zmapovať situáciu 
v miestnych zdrojoch (demografické, sociál-
ne, spoločenské kultúrne a historické zdro-
je, materiálne zdroje, prírodné zdroje 
a ekonomické zdroje).  

Okrem získavania údajov z verejne dostup-
ných zdrojov je potrebné uskutočniť dotazní-
kové prieskumy u  obyvateľov každého 
mesta a obce, ktorú zastrešuje MAS Vršatec.  

 
 
Preto si Vás dovoľujeme požiadať o spoluprácu pri vypĺňaní dotazníkov, ktoré do každej domácnosti roznesú dobrovoľní aktivisti. Pro-

stredníctvom vyplnených dotazníkov, a neskôr i v každom meste a obci organizovaných verejných zhromaždení, sa stanete aktívnymi účast-
níkmi tvorby rozvoja vášho mesta, či obce a v konečnom dôsledku celého regiónu.  

Dotazníky sú určené občanom nad 10 rokov, sú anonymné a budú distribuované po 15. októbri 2008. Rovnako ich budú vypĺňať i občania 
vyššie spomenutých miest a obcí, ktoré zastrešuje Občianske združenie MAS Vršatec. Vyplnenie čo najväčšieho počtu dotazníkov zaručí vysoký stu-
peň hodnovernosti prieskumu. 

 
 
Veríme, že neodmietnete šancu spolupodieľať sa na tvorbe novej kvality života vášho mesta, či obce a aktivistom, ktorí vám doručia dotazníky vy-

jdete maximálne v ústrety, za čo vám už vopred ďakujeme.  Ing. Juraj Ondračka - predseda MAS Vršatec

 
 

 
 
 
 
 

EURO INFORMÁCIE 
 

ODPORÚČANIA PRE VEREJNOSŤ V SÚVISLOSTI S PRECHODOM NA EURO 
 

V súvislosti s blížiacim sa zavedením eura 
splnomocnenec vlády pre zavedenie eura, 
Národná banka Slovenska a Prezídium Policaj-
ného zboru SR považujú za potrebné upozorniť 
verejnosť, že pravidlá, termíny a možnosti na 
výmenu slovenských bankoviek a mincí za 
eurovú hotovosť po zavedení eura na Sloven-
sku sú nastavené tak, aby občania mali čo 
najmenej úloh a povinností.  

Výmenu korún za eurá budú robiť len 
banky priamo vo svojich pobočkách. Týmito 
službami ani ich sprostredkovaním nebudú 
poverené žiadne osoby, ktoré by mali na-
vštevovať obyvateľov v domácnostiach.  

Konverzný kurz bol stanovený 8. júla 
a je 30,126 Sk/EUR 

Korunové bankovky a mince bude možné 
od 1. januára 2009 bezplatne zameniť za eurá: 

 

• mince v bankách do 30. júna 2009 
• bankovky v bankách do 31. decembra 

2009 
• mince v Národnej banke Slovenska do 

31. decembra 2013 
• bankovky v Národnej banke Slovenska 

bez časového obmedzenia 
S cieľom predísť problémom pri výmene ko-

runovej hotovosti sa verejnosti odporúča: 
1/ Uložte si svoje úspory na účet ešte 

pre zavedením eura.  Koruny na účte Vám 
banka sama automaticky zmení na eurá bez 
akýchkoľvek poplatkov, bez žiadosti z vašej 
strany. Slovenské koruny na vašom účte pre-
počíta banka na eurá presne podľa oficiálne 
stanoveného konverzného kurzu. Banka si 
nemôže určiť žiaden iný kurz. Ponuky od ne-
známych osôb na výmenu výhodnejším kurzom 

musia byť podozrivé, nakoľko sa s nimi spája 
riziko šírenia falošných peňazí.  

2/ Vyhnite sa výmenám na ulici, alebo 
ponukám od osôb vydávajúcich sa za pred-
staviteľov bánk alebo iných inštitúcií, ktorí 
vás môžu navštíviť u vás doma.  Nik nemá 
právo žiadať od vás informácie o tom, koľko 
máte doma peňazí, aké sú sériové čísla vašich 
bankoviek, alebo ako a kedy si ich plánujete 
vymeniť za eurá. Peniaze, ktoré si neuložíte 
teraz na účet je najlepšie vymeniť za eurá vo 
vašej banke po zavedení eura.  

3/ Banka od vás nebude požadovať kvôli 
prechodu na euro žiadne informácie.  
Nepodávajte pod zámienkou prechodu na euro 
nikomu informácie o prístupe k vášmu účtu, ako 
napr. číslo účtu, heslá alebo PIN kód.  

 
Júlia Sásková

http://www.hornasuca.sk
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NA TURNAJI V ROKYTNICI KRAĽOVALI SÚČANIA 
 

Slovenské kolektívy ovládli žiacky futbalový 
memoriál Ludvíka Šuráňa a Milana Kovaříka, 
ktorý sa konal 2. augusta 2008 v Rokytnici nad 
Vláří. V medzinárodnej spoločnosti sa z výhry 
na Valašsku  radoval tím z Hornej Súče nad 
Dolnou Súčou, tretie miesto vybojovala domáca 
Rokytnica a štvrté miesto zostalo na Vysoké 
Pole. Najlepším brankárom turnaja bol vyhláse-
ný Karel Vilímek z klubu Rokytnice, najlepším 

strelcom sa s piatimi gólmi stal Patrik Trúnek 
z Dolnej Súče, cenu pre najlepšieho hráča si 
odviezol Marián Panák z Hornej Súče 
a dievčenské ocenenie pre najsympatickejšieho 
účastníka turnaja získal Vít Naňák z Vysokého 
Poľa.  

Víťazi pôsobili najfutbalovejším dojmom. 
Boli si istí v obrane a darilo sa im i v ofenzíve,“ 

chválil najlepší tím turnaja Ľubomír Spáčil 
z Rokytnice. 
Prehľad výsledkov – semifinále: 

Dolná Súča – Vysoké Pole 6:1 (Trúnek 5, 
Hlávek 1), Horná Súča – Rokytnica 1:1, penal-
ty: 4:3 (Panák, Saňák), o 3. miesto: Rokytica – 
Vysoké Pole 2:0 (Ščuglík, Saňák), finále: 
Horná Súča – Dolná Súča 2:1 (Dohnan, Bulej-
ko – Bačo).  Jozef Mrázik 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

TURNAJ „STARÝCH PÁNOV“ 
 

V sobotu 19. júla 2008 sa odohral v Hornej Súči turnaj „starých 
pánov“, na ktorom sa zúčastnili mužstvá z Hornej Súče, Šanova 
a Sedmerovca. Na 1. mieste sa umiestnilo mužstvo Sokol zo Šanova, 
2. miesto tesne získal Sedmerovec a domáci kolektív sa umiestnil na 
3. mieste.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Zápasy sa skončili s nasledovnými výsledkami: 
FK Horná Súča – Sokol Šanov  1:4 
FK Horná Súča – Sedmerovec  1:3 
Sokol Šanov – Sedmerovec  1:1 

Na záver turnaja odovzdal starosta obce Ing. Juraj Ondračka zú-
častneným družstvám poháre a diplomy. 

Jozef Mrázik 
 

 

TURNAJ DOSPELÝCH 
 

V nedeľu 27. júla 2008 sa odohral v Hornej Súči futbalový turnaj 
dospelých, na ktorom sa zúčastnili mužstvá z Hornej a Dolnej Súče, 
zo Skalky nad Váhom a z Drietomy. V zápase o 3. miesto sa stretli 
mužstvá Skalka nad Váhom – Drietoma s výsledkom 4:3. Finálový 
súboj postavil proti sebe mužstvá Hornej a Dolnej Súče s výsledným 
skóre 1:2.  

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Poradie umiestnenia kolektívov: 
1. Miesto Slovan Dolná Súča  
2. miesto FK Horná Súča 
3. miesto Slovan Skalka nad Váhom 
4. miesto Družstevník Drietoma 

Na záver turnaja si prevzali víťazi z rúk starostu obce trofeje 
a diplomy. Jozef Mrázik 
 

Dátum Názov Organizátor Spoluorganizátor
31.5.2008 Pochod za zdravím Sociálna komisia Farský úrad

1.6.2008 Deň otcov a detí 1. ročník FK Horná Súča Obec Horná Súča

2.6.2008 Medzinárodný deň detí v ZŠ ZŠ s MŠ Obec Horná Súča

27.6.2008 Rozlúčka s deviatakmi ZŠ s MŠ Obec Horná Súča
5.7.2008 Oslavy 800. výročia
6.7.2008 Oslavy 800. výročia
9.7.2008 Kampaň pre Ježiša: "Ty za to stojíš!"

12.7.2008 Stretnutie rodákov z Krásneho Duba rodáci z Krásneho Duba Obec Horná Súča
26.7.2008 Spod Chabovej, toho vŕšku Júlia Orságová Obec Horná Súča
23.8.2008 Peňažná Obec Rokytnice Obec Horná Súča
29.8.2008 Pochod SNP na Krásny Dub Obec Dolná Súča Obec Horná Súča

7.9.2008 Dožinky Obec Horná Súča Osady
14.9.2008 Hodová zábava na Dúbrave
15.9.2008 Volejbalový turnaj - zrušený pre zlé počasie Obec Dolná Súča Obec Horná Súča
27.9.2008 Branný pretek Plameň - Závrská DHZ Závrská Obec Horná Súča

9.10.2008 Stretnutie dôchodcov - Závrská ZO JDS Závrská Obec Horná Súča
19.10.2008 Mesiac úcty k starším - Dúbrava ZO JDS Dúbrava Obec Horná Súča
26.10.2008 Mesiac úcty k starším ZO JDS Horná Súča Obec Horná Súča

9.11.2008 Mesiac úcty k starším - Závrská ZO JDS Závrská Obec Horná Súča
16.11.2008 Hravá jeseň - rodinné stretnutie
22.11.2008 Katarínska zábava
26.12.2008 Štefanská zábava
December Premietanie dokumentu z osláv 800. výročia
December Oslava 10. výročia DFS Čajka DFS Čajka Obec Horná Súča

Obec Horná Súča

Akcie uskutočnené od júna 2008

Obec Horná Súča
Obec Horná Súča

ZO JDS Dúbrava

Akcie plánované do konca roka 2008

PZ Hložec
Sociálna, kultúrna komisia, farský úrad

HorSus

Spoločenstvo pri Dóme sv. Martina

http://www.hornasuca.sk


 

 

 
 

 
 

Kúpim, predám, hľadá sa, našiel sa, ... 
 

Miesto pre Vašu bezplatnú inzerciu! 
 
 

Inzeráty posielajte na kultura@hornasuca.sk do uzávierky čísla. 
 
 

Inzeráty budú uverejnené bezplatne a v stanovenej frekvencii. 
 
 

Pokiaľ nebude udaná frekvencia zverejnenia inzerátu,  
redakcia ho uverejní len v jednom čísle. 

 
 

Redakcia si vyhradzuje právo uverejniť inzeráty podľa veľkosti voľnej plochy. 
 

Redakcia nebude uverejňovať vulgárne a neúplné inzeráty. 
 

Redakcia nezodpovedá za obsah inzerátov. 
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